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TIL REPRESENTANTENE 
I henhold til gjeldende lover for Norske Elghundklubbers Forbund innkalles de valgte 
representanter til 

DET 47. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE I NEKF 
Lørdag 27.april 2024 kl.09.00 

 
 
DAGSORDEN 

1.24   Godkjenning av representantenes fullmakter  
 84 delegater med totalt 7287 stemmer  
    

2.24 Godkjenning av innkalling 
 Innkalling godkjennes 
 
3.24 Godkjenning av saksliste 

  

Går igjennom sak 9.24 - Budsjett uten votering.  

Går så igjennom sak 11.24 – Medlemskontingent og 15.24 – Digitalisering 

medlemsbladet Elghunden. Flytter sak 13.24 – videre prosess Aninova, for 

behandling etter disse to sakene. 

RS sak 15 blir RS sak 12 

RS sak 13 blir RS sak 13  

RS sak 12 blir RS sak 14 

RS sak 14 blir RS sak 15 
  

Saksliste godkjennes 
 
 Forretningsorden godkjennes 
 
4.24 4.1.24 Valg av protokollførere 
 Forbundssekretær Elin Elg Trøen 
 

4.2.24 Valg av tellekorps   
SmartVote ved produksjon 
          

5.24  Valg av 2 personer til å undertegne protokollen 
 Eivind Lindseth, Vestfold EHK og Inga Berit Lein, Nord-Trøndelag EHK. 
  
6.24 Lov- og kontrollkomiteens erklæring       
7.24 Årsmeldinger Norske Elghundklubbers Forbund 2023     
8.24 Forbundsstyrets årsregnskap med revisors beretning for 2023 
9.24 Forbundsstyrets budsjett for 2024 
10.24 Generaldebatt 
RS saker 2024 
11.24 FS-sak Medlemskontingent - FS 

  11.1.24 Medlemskontingent – Telemark EHK 
  11.2.24 Medlemskontingent – Salten EHK 
  11.3.24 Medlemskontingent – Hedmark EHK 
  11.4.24 Medlemskontingent – Oslo-Områdets EHK 

12.24 FS-sak Innføring tannbevis - FS 
  12.1.24 Innføring tannbevis – Hedmark EHK 
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  12.2.24 Innføring tannbevis – Salten EHK 
 13.24 Videre prosess Aninova – Gudbrandsdal EHK 
 14.24 Termisk kikkert på jaktprøver – Gudbrandsdal EHK 
 15.24 Digitalisering medlemsbladet Elghunden 
  15.1.24 Digitalisering medlemsbladet Elghunden – Gudbrandsdal EHK 
  15.2.24 Digitalisering medlemsbladet Elghunden – Hedmark EHK 
 16.24 Rasestandarden Norsk Elghund Grå – Oslo-Områdets EHK 
 17.24 Grense Oslo-områdets EHK og Follo og Østfold EHK – Oslo-Områdets EHK 
 18.24 Streame representantskapsmøtet live 
  18.1.24 Streame representantskapsmøtet live – Troms EHK 
  18.2.24 Streame representantskapsmøtet live – Nord-Hålogaland EHK 
 19.24 Regelverk for utdanning av ettersøksdommere – Nord-Trøndelag EHK 
 20.24 NKKs Rasevelger – Hordaland EHK 
 21.23 Valg 
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Sak 6.24 Lov og kontrollkomiteens erklæring 2023 
  
LOV OG KONTROLLKOMITTEENS (LKK) ERKLÆRING TIL RS 2024 

  
Lov- og kontrollkomiteen har i 2023 bestått av Ola Idar Løkken, Helge Jacobsen og leder Joar Brosdal.  
  
LKK har i driftsåret ikke hatt fysisk møter, og nødvendig kommunikasjon har vært ved bruk av  
Teams møter, epostkorrespondanse og på telefon.  
Det har vært avholdt tre Teams møter det siste driftsåret.   
  
LKK sine oppgaver er definert i lovverket, og i egen instruks. Dette er noen av punktene i lovverket:  
 
«LKKs oppgave er på vegne av RS å føre løpende kontroll med NEKFs totale virksomhet»,  
«LKK skal ivareta overholdelse, tolkninger av NEKFs lover, regler, og vedtak fattet av alle NEKFs 
organer»  
«Under sin kontroll av NEKFs totale virksomhet skal LKK følge utviklingen av regnskap i forhold til 
budsjett når LKK finner dette ønskelig.  
Videre påligger det LKK å ivareta overholdelse, tolkninger av NEKFs lover, regler, og vedtak fattet 
av alle NEKFs organer»  
 

Med bakgrunn i lovverk og instruks gir LKK følgende korte erklæring på driften av FS:  
 

LKK har i driftsåret ikke hatt noen konkrete saker til behandling, men det har vært et par spørsmål 
vedrørende tolkning av regelverket fra områdeklubbene. 
Videre har leder av LKK gjennom driftsåret jevnlig deltatt på FS sine styremøter.  
En samlet LKK oppfatter at driften av NEKF er i tråd med gjeldende regelverk, og mener forbundet 
blir drevet på en god og tilfredsstillende måte. 
Dette gjelder oppfølging av tidligere RS vedtak, god økonomistyring, og god styring av driften.  
  
Vi vil også rose styret for det formidable arbeidet de har lagt ned i forbindelse med jubileums boka 
som kommer ut til RS. 
 

   
  
  
Joar Brosdal            Helge Jacobsen                                                    Ola Idar Løkken   
Leder LKK                                             Medlem LKK                                                         Medlem LKK  
Sign           Sign.      Sign.    
    

 
 
Joar Brosdal leste Lov- og Kontrollkomiteens erklæring. 
 

Ord til saken: 

41 Jan Erik Brenden, Gudbrandsdal EHK 

Joar Brosdal Leder LKK 

 

RS tar Lov- og Kontrollkomiteens erklæring til etterretning 
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Sak 7.24 Årsmeldinger Norske Elghundklubbers Forbund 2023 
 

Forbundsstyrets (FS) årsmelding 
Norske Elghundklubbers forbundsstyre (NEKF) valgt på RS 2023, har bestått av: 
 
Leder   Endre A. Stakkerud      Oslo-området EHK 
Nestleder Eivind Haugseth           Østerdalen EHK 
Styremedlem  Camilla H Repshus          Hedmark EHK 
Styremedlem  Leif Einar Olsen       Jotunfjell Fjordane EHK 
Styremedlem Espen Dahl-Mortensen Buskerud EHK 
 
Varamedlem  Eva Berdal Nygård Sør-Trøndelag EHK  
Varamedlem Anders Iversen  Troms EHK 
   
Medlemstall pr. 31.12.22: 7324 
Medlemstall pr. 31.12.23: 7478  (Stemmeberettiget: 7287)   
       
Dette gir en gledelig økning på hele 2,10 % i medlemstallet. Det har vært en kontinuerlig 
medlemsøkning flere år nå. Dette vitner om at elghundeierne ser viktigheten av det arbeidet 
områdeklubbene og Elghundforbundet utfører. 
 
Det er avholdt 10 forbundsstyremøter i perioden. De fleste styremøtene er avholdt som Teams-
møter. Det er også avholdt to ledermøter på Teams med lederne i våre områdeklubber. Det ble 
arrangert avlssamling på Garder Kurs – og konferansesenter i november hvor avlsstrategi og IT 
løsninger var noen av temaene. I tillegg har det vært løpende kontakt per telefon og e-post gjennom 
hele året. Det har i løpet av dette året vært få fysiske møter og samlinger. Forbundsstyret ser 
viktigheten av å møtes fysisk, så noen møter og samlingspunkt er derfor prioritert som fysiske møter. 
 
FS har behandlet 100 ordinære saker i beretningsåret. Alle styrereferater er sendt til 
områdeklubbene og er samtidig lagt ut på forbundets hjemmeside. I henhold til tidligere vedtak i 
Representantskapet er Nordisk Älghundunion et fast tema på FS møtene. 
 
NEKF er representert i Norsk Kennel Klub (NKK) sitt hovedstyre, jakthundkomiteen, 
dommerutdanningskomiteen, valgkomite og i flere arbeidsgrupper oppnevnt i NKK gjennom året. 
Forbundslederen er også valgt som leder for Jakthunddivisjonen som er et samarbeidsforum for alle 
jakthundklubbene tilsluttet NKK.  
 
NEKF stilte med 4 representanter på NKK RS som ble avholdt 18.-19.11.2023.  
 
I 2024 vil Norske Elghundklubbers forbund fylle 125 år. Forbundsstyret har derfor satt ned noen 
utvalg som skal forberede markering av jubileet.  
 
I jubileumskomiteen sitter Kjell Kruke (leder), Ellen Krogstad og Leif Einar Olsen. Det er planlagt 

aktiviteter gjennom året med utstilling, bandhundprøve og løshundprøve. Jubileumsutstilling blir på 

Dovre 22. og 23.06. Prøver blir annonsert etter hvert som det blir avklart arrangører 

I forbindelse med 125-års jubileet blir det produsert en bok på 480 sider som omhandler 
elghundforbundets virke de siste 25 år, med enkelte tilbakeblikk. Boken kommer for salg til 
Representantskapsmøtet i april. Jubileumsbokens redaktører er Camilla H Repshus og Ralf Campbell. 
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Komiteer og utvalg 
I etterkant av RS 2023 ble som vanlig alle komiteer og utvalg gjennomgått, og det ble foretatt enkelte 
naturlige endringer i sammensetningen i noen av komiteene og utvalgene.   

Komiteene og utvalgene har etter vår oppfatning gjort en meget god jobb gjennom året. FS har brukt 
komiteer og utvalg som saksbehandlere og ekspertise innen sine fagfelt, og dette har fungert meget 
bra. Det er viktig at dette arbeide fungerer og FS retter en stor takk til alle for verdifull innsats. 
 
Det har blitt opprettet egen avlskontakt på Karelsk Bjørnhund, tidligere hadde NEKF kun et 
samarbeid med Sverige.  
 
FS vedtok å opprette et Redaksjonsråd for Elghunden. Redaksjonsrådet skal bistå redaktøren i faglig 

råd for utarbeidelse av medlemsbladet Elghunden. Medlemmene i redaksjonsrådet er Elghundens 

redaktør, leder i forbundsstyret og pressefaglige personer og personer som har fagkompetanse på de 

fagfeltene som Norske Elghundklubbers Forbund har som arbeidsoppgaver.. Redaksjonsrådet består 

nå av 5 personer. Det redaksjonelle ansvaret er alltid plassert hos redaktøren. Det er redaktøren som 

har ansvaret for at arbeidet med stoff til bladet holdes i gang som en kontinuerlig prosess og initierer 

arbeidet. Redaksjonsrådet skal hjelpe redaktøren i det redaksjonelle arbeidet, ved å gi råd om både 

det faglige innholdet i tidsskriftet Elghunden og komme med ideer om stoff samt hjelpe redaktøren 

med å finne frem til bidragsytere til stoff. Medlemmene av redaksjonsrådet kan også på eget initiativ 

komme med stoff til bladet. Redaksjonsrådet kan også bistå redaktøren i arbeidet med å skaffe 

annonser i bladet. 

 
Nordisk samarbeid  
Det har vært avholdt 2 møter i styringsgruppen for Nordisk Älghundunion (NÄU) i 2023. Begge 
møtene ble avholdt digitalt, 9. februar og 4. juni.  
 
På møtene har det blitt redegjort for elghundarbeidet nasjonalt og delt erfaringer fra den 
gjennomførte prøvesesongen.  
 
Blant arbeidsgruppene har avlsgruppen hatt flere møter hvor blant annet nyresvikt hos Norsk 
elghund grå har blitt diskutert sammen med muligheter for transport av spermier og inseminasjoner. 
Datagruppen har videreført arbeidet overfor kennelklubbene om behovet for utveksling av data til en 
felles avlsdatabase. 
 
Sverige uttrykte et ønske om hjelp fra Norge til å utdanne flere bandhunddommere. Forbundsstyret 
rettet en henvendelse til Østerdalen Elghundklubb om dette og flere fikk gjennomført kurs og 
elevarbeider i forbindelse med Os-prøva i 2023. 
 
Sammen med Finland var Norge invitert til å foredra om avlsarbeidet i de respektive land ved 
Svenska Älghundklubbens årlige avlskonferanse i Rättvik 11. august 2023. Camilla Hartz Repshus og 
Eivind Haugseth representerte Norske Elghundklubbers Forbund og foredro om vårt avlsarbeid med 
tilhørende IT-satsning. 
 
Forbundsstyret har NÄU som fast punkt på agendaen til sine styremøter og har løpende oppfølging 
av arbeidet. 
 
Samarbeidet med NKK. 
NEKF er engasjert i flere områder i NKK og er svært opptatt av at NKK skal fungere som et 

serviceorgan for hundeierne, klubber og forbund. Mye av samarbeidet med NKK går gjennom det 

uformelle organet «Jakthundivisjonen». Dette er et samarbeidsorgan for jakthundklubber og forbund 



Norske Elghundklubbers Forbund 

 47. ORDINÆRE REPRESENTANSSKAPSMØTE 

 

Side 7 av 101 
 

og hvor det jobbes for å ha en felles plattform i NKK samarbeidet. Det er NEKF som har lederen i 

dette samarbeidet i beretningsåret. Gjennom et slikt samarbeid med klubber, som har beslektet 

aktivitet, mener vi å ha en større gjennomslagskraft i NKK organisasjonen. 

Ved at NKK gjennom de siste årene har hatt en stor utskifting av daglige ledere og styreledere mener 

vi det er nødvendig å se på hvordan organisasjonen NKK fungere. Det ble derfor tatt initiativ fra 

jakthunddivisjonen til å se på organisasjonsarbeidet. Det ble sendt inn en sak til NKK RS høsten 2023 

hvor Hovedstyret (HS) i NKK fikk i oppdrag å se på det interne organisasjonsarbeidet. Dette resulterte 

i at HS nedsatt et prosjekt «Medlemsstyring og organisasjonsarbeid». Leder i NEKF, Endre Stakkerud, 

ble oppnevnt til å være med i dette utvalget. Utvalgsarbeidet ble ledet av en ekstern prosjektleder. 

HS skal med grunnlag i utvalgets arbeid legge frem en innstilling til sommerens RS2024 i NKK. 

NEKF har også i løpet av året hatt flere henvendelser til NKK for å få et godt samarbeid på utveksling 

av våre hundedata i DogWeb for bruk i forbundets Fagsystem for avl. Det var et ønske at avtale om 

denne datautvekslingen kunne avtales direkte mellom NKK og Aninova, men resultat ble at det er 

inngått en avtale mellom NKK og NEKF om utveksling av data for elghundrasene der NKK tar 

kostnaden med å utarbeide API. Det er også søkt om tilskudd fra NKK til utvikling av Fagsystem avl, 

men dette ble ikke innvilget. Noe vi er skuffet over da det fagsystemet for avl som NEKF utvikler i 

samarbeid med Aninova også kan benyttes av andre raseklubber og således har en generell verdi for 

hundeavlen i Norge. Dette fagsystemet får da også i NKK gode skussmål som et formålstjenlig verktøy 

på populasjonsnivå, som vi er avhengig av å ha en god oversikt over populasjonens utvikling. 

 

Kompetansehevelse for prøveledelse. 
Jaktprøver er en svært viktig faktor som grunnlag for vårt avlsarbeid. For at dette skal ha den ønskelig 

verdi er det helt avgjørende at våre jaktprøver er av høy kvalitet. Ved å ta i bruk digitale verktøy vil 

kravet til jaktprøve-bedømmelsen bli enda høyere. De ansvarlige jaktprøvelederne er en viktig faktor 

i dette arbeidet og det er derfor nødvendig at disse gis tilstrekkelig opplæring til å gjennomføre dette 

viktige arbeidet.  

 

FS har avholdt kompetansekurs på prøveledernivå i mars 2023. Kurset ble gjennomført over teams, 

med NKK-personell og utvalgsledere som kursholdere. Kurset har en varighet på 6 timer. Det deltok 

ca 45 løs- bandhund og ettersøksdommere på kurset. Temaer som ble gjennomgått var: 

 

✓ Bakgrunn for kurs 

✓ Fellesbestemmelser 

✓ Praktisk prøveledelse 

✓ Registreringsløsninger 

✓ Prøveregler bandhund 

✓ Prøveregler løshund 

✓ Prøveregler ettersøk 

 

Det er Jakthundkomiteen i NKK som tok initiativ til at det skulle lages et opplæringsopplegg for 

prøveledelse for at disse skulle oppnå en autorisasjon. Dette skulle registreres i et register i NKK, men 

dette er foreløpig ikke på plass. 

 
Avl 
Avl er fremdeles NEKFs prioriterte oppgave i elghund-arbeidet, noe som også gjenspeiles i sakslister 
og møteprotokoller gjennom 2023. Norsk Kennel Klub har delegert NEKF ansvaret for forvaltningen 
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av de 9 elghundrasene, og dette arbeidet utføres på rasenivå av de respektive alvsutvalg og 
avlskontakter i tråd med NEKFs avlstategi.  
 
FS har i 2023 avholdt avlsmøte for NEKFs oppnevnte avlsutvalg og avlskontakter. Det ble blant annet 
orientert om jubileumsbok, årsmelding, RAS dokumenter og mental helse. Hovedfokuset var på 
pilotprosjektet Aninova -digitalt avlsverktøy.  Marte Wetten var invitert for å informere om 
prosjektet som ble fulgt opp av drøfting og innspill på dette avlsverktøyet.  
 
Sædlagringsprosjektet NKK  
NEKF har i samråd med NKK jobbet med et sædlagringsprosjekt som består av et langtids-lager og et 

dynamisk lager. Avlsutvalgene for norsk elghund grå og norsk elghund sort har vært involvert i 

arbeidet og velger ut hunder til prosjektet. Tapping og lagring dekkes av NKK. Formålet med 

langtidslagringen er å ha genetisk materiale som kan tas i bruk hvis rasene skulle oppleve en krise. 

Det dynamiske lageret kan brukes kontinuerlig i parringer godkjent/anbefalte av avlsutvalgene for de 

to rasene. Dette er et tiltak for å øke avlsbredden hos begge raser. 
 
Mentaltesting av våre raser 
Forbundsstyret har begynt å utrede om det er mulig å bruke mentaltesting av rasene våre mer aktivt 

for å ta gode valg og avgjørelser i forhold til trening. Vi ønsker også å se om hundenes mentale 

egenskaper og resultater i testbanen kan settes i sammenheng med hvordan de presterer på 

jaktprøver og et mål er at vi kan bruke dagens testmetoder og skjemaer uten store 

tilpasninger. Prosjektet er i startgropa, men vi håper at vi i løpet av året kan klare å få gjennomført 

første testrunde 
 

Pilotprosjektet Aninova 
RS2020 ga Forbundsstyret i oppdrag å undersøke mulighetene for et samarbeid med Aninova med 
tanke på avlsarbeidet i NEKF. 
 
Forbundsstyret startet arbeidet i 2021, men stilte vårt arbeid i bero når NKK startet et prosjekt med 
Aninova for å digitalisere avlsarbeidet vinteren 2022. Innstillingen ble lagt fram til beslutning for NKK-
HS i juni 2022, men ble utsatt til etter NKK-RS høsten 2022. Etter NKK-RS 2022 skjedde det ingen ting, 
så Forbundsstyret valgte da å ta opp igjen vårt arbeid som hadde vært lagt på is. 
 
Det ble det avholdt møter mellom Forbundsstyret, Aninova og avlsutvalgene for å få definert et 
pilotprosjekt – Fagsystem Avl – med formål om å utvikle et verktøy til støtte for avlsarbeidet med 
rasene NEG, NES og Jämthund. Målgruppen for piloten ble definert til å være avlsutvalgene for de 
samme rasene og funksjonaliteten ble avgrenset til et minimum for å dokumentere egnethet. Det 
ville imidlertid være viktig at piloten fikk etablert nødvendig infrastruktur og arkitektur for å integrere 
kildedata og kunne dokumentere fleksibilitet, skalerbarhet og modularitet. Videre måtte løsningen 
være prinsipiell slik at andre klubber og forbund kunne gjøre seg nytte av samme løsning for sine 
raser, samtidig som løsningen kunne videreutvikles for andre brukergrupper. 
 
Det ble også avholdt møte med NKK for å få tilgang til data og det ble definert et API til formålet. 
Spesifikasjonsarbeidet med tilhørende estimater ble ferdigstilt før sommeren 2023 og det ble avholdt 
et ledermøte 27. juni 2023 før avtale om gjennomføring ble inngått. Her ble det samtidig spesifisert i 
avtalen at NEKF har eierskapet til alle grunnlagsdata og den databerikelsen som løsningen bidrar til. 
 
Utviklingsarbeidet ble startet litt forsinket i august 2023 og leveransen ble ikke ferdigstilt før 
årsskiftet, men forventes levert til testing og verifisering ultimo januar 2024. Det har i hele perioden 
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vært et uformelt og godt samarbeid mellom vår organisasjon og Aninova, og vi forventer en 
leveranse som vil oppfylle våre forventinger til pilotprosjektet.  
 
Oppdretterkonferanse 
FS planla en konferanse for oppdrettere, spekket med gode foredragsholdere om interessante 
temaer. Dessverre ble det for få påmeldte til at den lot seg gjennomføre, så den ble avlyst.  
 
Camp Villmark  
Norske Elghundklubbers Forbund var deltaker på årets Camp Villmark på Nova Spektrum i Lillestrøm. 
Det kan alltid diskuteres hvor stor betydning det har å være til stede på slike arrangementer, men de 
øvrige jakthundforbundene har hele tiden deltatt på denne messen som er landets største 
friluftsmesse. Forbundsstyret tror derfor det er riktig å være til stede for å promotere våre hunder og 
jaktformer på denne messen. Våre raser ble presentert på raseparaden. 
 
Opprettelse av Nordvestlandet Elghundklubb  
Det ble på RS 2023 godkjente at Nordvestlandet EHK kan bli medlem av NEKF når klubben er stiftet 
og deres lover er vedtatt og godkjent. Områdeklubben ble stiftet 07.05.2023 og er registrert hos NKK 
 
Arrangementer 
Troms EHK arrangerte NM for bandhund 12.til 14. oktober 2022. Base for arrangementet Arena 
Elvenes i Salangen kommune. Prøveområdet strekte seg fra Karlstad i nord til Bones i sør og 
Øverbygd/Skjold i øst til Tovika i Vest Det stilte 29 ekvipasjer til start.  
 
Norgesmester 2023 ble N J(B)CH Engefloen’s Klara og eier Audun Langtjernet Kregnes fra Østerdalen 
EHK, de fikk også tildelt Norsk Kennel Klubs Pokal. Vi gratulerer vinneren og deltakere med strålende 
prestasjoner i skogen! Vi retter også en stor takk til Troms EHK for flott gjennomføring av 
arrangementet. 
 
Buskerud EHK arrangerte Ungdomsmesterskap for løshund 18. oktober 2023 med base på Lampeland 
Hotell i Numedal. Det stilte 20. ekvipasjer til start.  
 
Ungdomsmester ble Jonas Heddeland-Roland med NJ(L)CH Sigderdammens I-Eira fra Vest Agder EHK. 
Vi gratulerer vinneren og deltakere med strålende prestasjoner i skogen! Vi retter også en stor takk 
til Buskerud EHK for flott gjennomføring av arrangementet. 
 
Økonomi. 
FS har også i år hatt stort fokus på økonomi og har fulgt opp sine rapporteringsrutiner for å ivareta en 
god økonomisk kontroll. Medlemskontingent er forbundets viktigste inntektskilde og med økt 
medlemsmasse ser den økonomiske situasjonen lys ut. 

Regnskapet viser en tilfredsstillende økonomisk utvikling, noe som gir oss et nødvendig handlingsrom 
for ordinær drift i tida som kommer. Det er likevel helt nødvendig å sikre en inntektsutvikling som 
minst tilsvarer den alminnelige lønns- og prisveksten i årene som kommer.  

Administrasjonen 
Elin Elg Trøen er ansatt som forbundssekretær i 100 % stilling, med hjemmekontor i Rendalen. 
 
I tillegg til daglig drift har forbundssekretæren ansvar for økonomi med fakturering og oppfølging av 
budsjett. Forbundets regnskapsførsel er ivaretatt hos Vekstra Nord-Øst.  
 
Forbundssekretæren er også redaktør i medlemsbladet Elghunden som ble utgitt med 3 nummer i 
2023.  
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I tillegg til fast ansatt forbundssekretær har også medlemmer i forbundsstyret vært involvert i 
saksbehandling til styremøter og representantskapsmøtet.  
 
Det er et formidabelt arbeid som nedlegges i hele organisasjonen Norske Elghundklubbers Forbund 
og forbundsstyret er helt avhengig av et fungerende organisasjonsapparat gjennom komiteer og 
utvalg. Forbundsstyret ønsker også å fremheve det arbeidet som gjennomføres ute blant 
områdeklubbene gjennom det praktiske arbeidet med utstillinger, jaktprøver og utdannelse av 
ettersøksekvipasjer etc. Det er i et samarbeid mellom alle disse instanser at det gode avlsarbeidet på 
våre elghunder blir gjennomførbart.  
 
Forbundsstyret takker alle medlemmer og tillitsvalgte i organisasjonen for den formidable innsatsen 
og engasjementet som er utvist i året som har gått. Uten dette arbeidet i utvalg, komiteer og 
områdeklubber hadde ikke Norske Elghundklubbers Forbund hatt den sterke posisjonen forbundet 
har både blant våre medlemmer og innen den øvrige hundeorganiseringen i Norge og Norden. 
 
 
Norske Elghundklubbers Forbund 
     
Rendalen 19.03.2024 
Forbundsstyret 
 
 

Endre A. Stakkerud (s)   Eivind Haugseth (s)  Camilla H Repshus (s)  

Leder     Nestleder   Styremedlem 

 

 

Leif Einar Olsen (s)   Espen Dahl-Mortensen (s) Elin Elg Trøen (s ) 

Styremedlem    Styremedlem   Forbundssekretær 

 

 

Fra Forbundsstyret talte følgende under Årsmeldingen Forbundsstyret 2023 
• Orientering fra forbundsstyret. – Endre Stakkerud 
• Nordisk samarbeid / NKK samarbeid / Jakthunddivisjonen – Endre Stakkerud 
• Jubileumsbok - Camilla H Repshus. 
• Fagsystem avl:  

✓ Endre Stakkerud (organisatorisk behandling),  
✓ Eivind Haugseth (systemet) og  
✓ Svenn Magnus Runde (funksjonalitet i systemet)  

 
Ord til saken: 
42 Linn Langset, Gudbrandsdal EHK 
Eivind Haugseth, Forbundsstyret 
94 Jon Erling Skåtan, Vest-Agder EHK 
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Løshundkomiteens årsmelding 2023  
Løshundkomiteen (LK) har bestått av: 
Halvor Loftsgarden, Leder   Telemark EHK 
Jan Lien    Gudbrandsdal EHK 
Harald Svendsen   Oslo-Områdets EHK 
Stian Aune, fra juni 23   Sør-Trøndelag EHK 
 

Løshundkomiteen har kun hatt digitale møter i 2023. I tillegg kommunikasjon via e-post og telefon.  

Det ble avholdt nytt kurs i Prøvelederkompetanse 18. mars med påmeldt 44 deltakere. Kursverter var 
fra forbundsstyret, jakthund komitéen, løshund komitéen, bandhund komitéen og ettersøkshund 
komiteen. Dette var det årlige kurset som er grunnlaget til NKK for liste over godkjente personer til 
verv som prøveledere og NKK representanter i klubbene.  

LK har deltatt i arbeid med endring/forbedring av prøveprogrammet. Det er også lagt inn nye 
presiseringer i dommerkompendiet for Jaktprøveregler løshund og kompendiet for utfylling av 
skogskort ved løshund prøver. Disse kompendiene blir oppgradert med nye presiseringer når det 
kommer opp tilfeller eller spørsmål der det kan se ut som det er ulik praktisering eller tolking av 
enkeltmomenter i regelverket. Det blir da LK sin oppgave å presisere dette slik at alle har samme 
forståelse og en oppnår en mest mulig lik bedømmelse. 

Stikkprøvekontroll av prøveprotokoller fra avholdte prøver viser at det fremdeles er godt rom for 
forbedring i klubbenes kvalitetssikring av prøveresultater. Det er svært viktig at dommere og 
prøveledelse bruker regelverk og ikke minst avklaringer og presiseringer i kompendiene aktivt ved 
innlegging av prøvedata. 

Det er sendt til klubbene en presisering fra NKK om ID sjekk av hunder før prøvestart. Dette har for 
mange medført en ekstra utgift til innkjøp av ID-scannere til alle dommere før årets prøvesesong. 

Komiteen har som funksjon av fagkomite for forbundsstyret behandlet og sendt innstilling til NKK-
Jakthundkomiteen i klagesaker på løshundprøver. LK er også tillagt ansvar for oppretting av 
prøveresultat i de tilfeller der klage resulterer i endringer i enkeltprøver. 

LK har bidratt med et avsnitt i den kommende jubileumsboken. 

LK har deltatt på møter om utvikling av nytt fagsystem. 

Halvor Loftsgarden representerte løshund komiteen som NKK-representant på UM løshund som ble 
arrangert av Buskerud EHK den 18 oktober 2023.. 

Ungdomsmester ble Jonas Heddeland-Roland med Sigderdammens I-Eira fra Vest-Agder 
elghundklubb. 

Vi gratulerer vinneren og også klubben med et flott arrangement. 

Her er oversikt over prøver som er gått i prøvesesongen 2023 og historie tilbake til 2017. (Det er 
fortsatt noen få prøver som ikke er anerkjent hos NKK, og derfor ikke mulig å få med i statistikken så 
det totalt antall startende hunder er litt høyere for prøvesesongen 2023.) 

Når det gjelder prøvedager og premieprosent så teller begge dager på 2-dagers prøve (1 stk 2-
dagersprøve = 2 dager). 
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Sesong 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 

Sum startende  
hunder 1 166 1 327 1 069 1 355 1 134 1 090 804 

Sum 1-dags prøver 843 988 846 1022 830 753 590 

Sum 2-dags prøver 322 339 223 333 304 337 214 

Sum skogsdager 1 487 1 628 1 292 1 655 1 358 1 401 995 
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Bandhundkomiteens årsmelding 2023 
Bandhundkomiteen (BK) har bestått av: 
Ånund Vaa, leder  Telemark EHK 
Bjørn Grue   Østerdalen EHK  
Jan Petter Løseth   Sør-Trøndelag EHK 
 

Bandhundkomiteen har i 2023 jobbet med disse sakene. 
Det ble også i år avholdt prøveleder kompetanse kurs for klubbene på teams før prøvesesongen 
startet.  

Vi har og jobbet sammen med Løshund komiteen der vi i felleskap har gjort noen justeringer i løpet 
av året. Dette gjelder Instruks for forenklet dommermøte – jaktprøver til Instruks dommermøte 
separat jaktprøver løs- og bandhund, og vi har og fått mandat til kvalitetsvurdering i bedømmelsen 
av jaktprøver. FS ber og komiteene innhente statistikk over antall forenklede og samlede 
dommermøter med antall deltagende dommere i prøvesesongen 23/24. Det er og fremmet et forslag 
om endring av utdanningsreglene for å bli dommer med et ønske om at i løpet av utdanningsforløpet 
så skal elev/aspirant ha bedømt minst to ulike raser, dette ligger til behandling hos forbundsstyret.   
 

Mesterskap 
Norgesmesterskapet for bandhund ble arrangert av Troms Elghundklubb 10.-12. august. Det stilte 
totalt 29 ekvipasjer på årets NM. Uværet Hans førte til en del problemer for deltakere og dommere 
og noen ble dessverre værfaste på veien oppover til Troms. Prøveområdet strekte seg fra Karlstad i 
nord til Bones i sør og Øverbygd/Skjold i øst til Tovika i Vest. Hovedsete for årets NM var Arena 
Elvenes i Salangen kommune. Det ble gått mange gode prøver under NM i Troms, og seierspallen ble 
til slutt under NM seende slik ut.  

Norgesmester Bandhund 2023:  
Audun Langtjernet Kregnes med N J(B)CH Engefloen’s Klara. 
Nummer 2: Ann Helen Aabogen Haugaard med Opsahlåsens Eira. 
Nummer 3: Tommy Nilssen med Bjørgaskogen`s A Tero 
 
Vi gratulerer med flotte resultater, og vi vil også få takke Troms Elghundklubb for et strålende 
gjennomført arrangement.  
 

Prøver 
Det er i 2023 blitt registrert inn 749 Bandhund prøver. 

Fordelt på totalt 99 prøve nr/ ref. 
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Statistikker 

 

Fig1. Oversikt over bandhundprøver over en 10 års periode. 

 

 

 

Fig 2. Oversikt fordeling av prøver 2023. 
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Fig3. Fordeling av raser på bandhundprøver 2023. 

 

 

 

Fig 4. Antall fordelt på premiegrad, prøver 2023. 
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Fig5. Fordeling av rase over en 10 års periode. 

 

 

 

 

 

Ord til saken: 

22 Magnar Nordsveen, Telemark EHK 

Eivind Haugseth, Forbundsstyret   
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Eksteriørkomiteens årsmelding 2023 
Eksteriørkomiteen har bestått av: 
Linda Marie Lien, leder   Hedmark Elghundklubb  
Nils-Erik Haagenrud   Hedmark Elghundklubb  
Nina Kulseth    Sør-Trøndelag Elghundklubb  

John Smedbakken   Østerdalen Elghundklubb  
 

Møtevirksomhet:  
Eksteriørkomiteen har avholdt et fysisk møte i 2023. 
Eksteriørkomiteen også avholdt møter via teams. Tillegg hatt jevnlig kontakt over både telefon og e-
post. 
 

Innhold: 
Eksteriørkomiteen har i 2023 jobbet videre med eksteriørdommerkonferanse som ble avholdt på X-
meetingpoint på Hellerudsletta 24-25 februar 2024.  
 
Eksteriørkomiteen har gjennom 2023 vært til stede og/eller fulgt med på alle utstillingene til alle 
områdeklubbene. Det har også kommet inn bekymringsmeldinger til eksteriørkomiteen ang dommer 
som ikke har målt hunder og disq på feil grunnlag, dette har eksteriørkomiteen konferert med DUK, 
NKK.  
 
Eksteriørkomiteen har også behandlet forespørsler fra forbundsstyret og gitt sin tilbakemelding der. 
Samt svart medlemmer på de spørsmål som har kommet. 
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Ettersøkskomiteens årsmelding 2023 
Ettersøkskomiteen (EK) har bestått av: 
Solvar Nordheim, leder  Troms EHK 
Knut Aasland   Nord-Trøndelag EHK 
Magnar Nordsveen   Telemark EHK 
 

Det har ikke vært noe aktivitet i 2023. 

 

Vi er fortsatt i gyldighetsperioden for gjeldende Regler for blodspor og fersksporprøver (Gjeldende 

fra 01.01.2020 Låst for revidering til 31.12.2024) og derfor er det vel ikke så mange henvendelser 

som kommer til oss for behandling. Vi antar at det nok kan bli mer i 2024 før eventuelt revisjon. Vi 

mener også at KG NKK gjør en utmerket jobb og derved mindre henvendelser til oss. 

Vi følger med i sosiale media (uten å kommentere) hva som er av ulike meninger rundt emnet i de 

forskjellige raseklubber og blant dommere på temaet.  
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IT-utvalgets årsmelding 2023 
IT utvalget har bestått av: 
Svenn Magnus Runde, Leder  Nordvestlandet EHK 
Eivind Haugseth   Østerdalen EHK  
Espen Dahl Mortensen    Buskerud EHK 
 
IT-utvalget skal jobbe for å bistå NEKF med IT-strategi, slik at vi har systemer som understøtter de 
strategiske målsetningene til NEKF. I tillegg skal utvalget være en teknisk støttefunksjon for komiteer, 
utvalg og forbund, og arbeide for å videreutvikle eksisterende og nye systemer.  
 
Dette er de største og viktigste oppgavene utvalget har jobbet med i 2023 

• Nytt fagsystem 

• Oppdatering av prøveprogram for band -og løshund 

• Nytt fillagringssystem 

• Det nordiske digitale samarbeidet 
 

Nytt fagsystem fra Aninova 
Målsetningen til pilotprosjektet har vært å utvikle et digitalt arbeidsverktøy for avlsutvalgene på en 
plattform som kan videreutvikles. Verktøyet skal muliggjøre effektive og vitenskapelige 
beslutningsprosesser og gi innblikk i status og utvikling av populasjon. I pilotversjon har fokuset vært 
å gi avlsutvalgene et støtteverktøy for å kunne anbefale parringer og rapportere uten å ha spesiell IT-
kompetanse. Det har vært et viktig prinsipp at systemet bygges på en moderne og standardisert 
arkitektur. I prosjektet har Aninova fungert som tjenesteleverandør, NKK som dataleverandør og 
Dfinn som utvikler. Det ble inngått en databehandleravtale for å kunne utveksle data iht. GDPR. 
 
Det tverrfaglige samarbeidet i fagutvalgene har vært svært godt, med regelmessig møter hvor 
gruppen har jobbet i et felles arbeidsdokument for å videreutvikle systemet. Ønsker som ikke er 
innfridd har i hovedsak vært utenfor opprinnelig prosjektmandat.  
 
Prosjektet ble oppdelt i tre hoveddeler for å sikre nødvendig kompetanse.  
Disse gruppene var: 

• Bruksindeks 
Gruppen jobbet sammen med Aninova med fokus på jaktindeks. 

 
• Fagprogram 

Gruppen arbeidet med utvikling av fagsystem iht. bestilling 

 
• Statistikk  

Gruppen jobbet med utvikling av statistikker iht. bestilling 
 
Fagsystemet representerer et betydelig fremskritt i digitaliseringen av avlsprosesser. Til tross for 
noen utfordringer underveis, har prosjektet oppnådd sitt hovedmål og lagt et grunnlag for ytterligere 
forbedringer og innovasjon innen avlsarbeidet. 
 

Oppdatering av prøveprogram for band -og løshund 
Prøvesystemet ble også i år videreutviklet med ny funksjonalitet og noen endringer ble gjort for å 
sikre at data ble registrert rett. Systemet begynner nå å bli veldig bra, og det forventes kun mindre 
endringer frem til revisjon av regelverket. 
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Nytt fillagringssystem 
Dropboxløsningen i NEKF har i flere år dekket behovet om en felles løsning for dokumentlagring. For 
å imøtekomme nye behov, og utnytte tjenestene vi har via NKK er utvalget i gang med en overgang 
til Microsoft 365. Systemet er nå i test, og endringen skal gjøre det enklere å kunne jobbe mer smidig 
med andre Microsoft-verktøy 
 

Det nordiske digitale samarbeidet  
IT og IT-løsninger har vært tema på felles møter innen NÄU og særlig utfordringene omkring tilgang 
til data på tvers av landegrensene i henhold til virksomhetsplan for NÄU fra 2015. I 2023 har det ikke 
vært spesielle felles prosjekter, men HittaÄlghund viser data for alle norske hunder og tilpasser 
funksjonalitet for norske hunder. I lys av pilotprosjektet Fagsystem Avl vil det nå være naturlig bl.a. å 
prioritere aktiviteter for å få tilgang til data for hele populasjon. 
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Avlsstrategisk utvalgs årsmelding 2023 
Avlsstrategisk Utvalg (ASU) har bestått av: 
Camilla Hartz Repshus, leder  Hedmark EHK 
Isak Halsvorsen, AU NEG  Hedmark EHK 
Nils Bjerke, AU NES   Buskerud EHK 
Kristen A Madshus, AU Jämt  Hedmark EHK 
 
Forbundsstyret vedtok i 2022 å opprette et avlsstrategisk utvalg for å koordinere det arbeidet som er 
felles for alle avlsutvalgene. Forbundsstyret så at det var flere ting som var felles for alt avlsarbeidet, 
uavhengig av rase, og ønsket å legge dette arbeidet i et eget organ. Dette utvalget består av en 
representant fra forbundsstyret og en representant fra hver av avlsutvalgene. Av de oppgaver som 
tilligger dette utvalget er blant annet gjennomføringen av det årlige avlsmøtet med Forbundsstyret, 
avlsutvalg og avlskontakter.  

Utvalget har fungert som et bindeledd mellom avlsutvalg/avlskontakter og forbundsstyret, og vært 
en ressurs for nye medlemmer i avlsutvalg/avlskontakter. Utvalget har kontinuerlig drøftet saker som 
går på tvers av flere raser. 

Det har ikke vært noen møter i 2023, men hyppig telefonkontakt, særlig med nye medlemmer i 
avlsvalg og avlskontakter.  

ASU har utarbeidet instruks for avlskontakter. 

SÄKs Avlskonferanse, Rättvik 
ASU var representert på avlskonferanse i regi av SÄK, Rättvik i august 2023. Her ble avlsarbeidet med 
elghundrasene i Norge presentert. Det var nyttig å kunne diskutere og utveksle synspunkter på 
avlsarbeidet over landegrensene. 
 
Sædlagringsprosjektet NKK-NEKF 
AUS har deltatt i arbeidet med sædlagringsprosjektet. Logistikken for arbeidet er nå lagt, samt 
kontrakter og rutiner rundt tapping og lagring. Prosjektet forventes å komme i gang i løpet av 2024. 
 
Avlsprogrammer 
ASU vil i tiden fremover delta i arbeidet med utarbeidelse av avlsprogrammene for elghundrasene, 
på et overordnet nivå. Avlsprogrammene skal erstatte RAS dokumentene som et forvaltningsverktøy 
for våre raser. ASU har koordinert besvarelsene av NKKs spørreskjema for elghundrasene i tilknytning 
til dette arbeidet. 
 
Pilotprosjekt «Fagsystem – avl» 
Representant fra utvalget har deltatt i enkelte møter vedrørende innhold som går på tvers av de tre 
største elghunsrasene. 
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Avlsutvalget Norsk Elghund Grå årsmelding 2023 
Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå (AU NEG) har bestått av: 
Isak Halvorsen, Leder  Hedmark EHK 
Sissel Hermann   Nord-Trøndelag EHK 
Ellen Nørstegård Tråen  Buskerud EHK 
Harald Bredesen  Oslo-Områdets EHK 
Bjørg Elin Segtnan  Nord-Trøndelag EHK 
 
Avlsutvalget har nærmest hatt daglig kontakt gjennom hele året via digitale verktøy eller telefon. Vi 
har hatt 3 fysiske møter: 

• Avlsgransking NEG 

• Avlsmøte FS 

• Avlsrådskurs NKK 

 
Avlsutvalget har bistått oppdrettere i valg av hannhund, godkjenne avlshunder, oppdatering av 
avlshundlister, valpelister og svart på en rekke henvendelser om resultater, helse, gentesting, avl 
mm. 
 
Avlsutvalgets arbeid i 2023: 

• Avlsgransking NEG 

• Nyresviktprosjekt NEG 

• Helserapportering 

• Sædlagringsprosjekt NEG - NEKF 

• Sædlagringsprosjekt NEG - NKK 

• Representert NEG i NäU (Nordisk Elghund union) 

• Representert NEG i Avlsstrategisk utvalg (ASU) 

• Samarbeid med NKK om helse og registering 

• Fagsystem Avl – Aninova 

• Jubileumsbok NEKF 

• Eksteriørkonferanse 

• Skjemaer/info på hjemmeside/FB 

• Oppdatering av lister/arkiv 
 

Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå har jobbet etter vårt hovedmål: 
Avlsarbeidet har som mål å holde en bærekraftig NEG populasjon av gode jakthunder med god helse, 
godt gemytt og med et rasetypisk utseende. For å videreutvikle Norsk Elghund Grå (NEG) i Norge er 
det svært viktig med størst mulig genetisk bredde i avlen og unngå matador-avl. 
 
Følgende egenskaper har vært prioritert: 

• Helse 

• Gemytt 

• Genetisk variasjon 

• Jaktegenskaper 

• Eksteriør 
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Registreringstall siste 10 år 

 

Antall registrerte avkom siste 10 år       Kilde: Dogweb NKK 

Antall registrerte valper gikk drastisk ned i 2023. AU NEG har en klar oppfatning at innføring av 
helsekrav om kjent DNA-status for sykdommene Glaukom og Dvergvekst har påvirket 
valpeproduksjonen i 2023. Avlsutvalget har behandlet et stort antall forespørsler vinteren 2023-24, 
og vi forventer at det i 2024 vil igjen være en normalproduksjon av valper. 
 

Kullstørrelse 

 
Kullstørrelse NEG utvikling        Kilde: NKK/Fagsystem avl 
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Gjennomsnittlig innavlsgrad siste 10 år 

 
Gjennomsnittlig innavl siste 10 år       Kilde: NKK/Fagsystem avl 

I 2023 ble det født 662 valper, fordelt på 119 kull. Dette gir en kullstørrelse på hele 5,6 valper pr kull, 
som viser en positiv utvikling i antall valper pr kull de siste 10 år.  
Gjennomsnittlig innavlsgrad beregnet på 5 generasjoner i 2023 lå på 0,96%. Utviklingen for 
gjennomsnittlig innavlsgrad på 5 generasjoner er fortsatt meget god, og ligger langt under vårt 
reviderte mål på 3,5%.  

 
Helse 
Helse har hatt et stort fokus i vårt avlsarbeid også i 2023. Vi jobber for en bærekraftig populasjon av 
friske og funksjonelle hunder. En viktig del i dette arbeidet har vært å drive en avl basert på 
faktaopplysninger om hundenes helse og DNA-status. 
 

Glaukom og Dvergvekst 
Det har i flere år blitt jobbet for å ta i bruk gentest som verktøy for å ha kontroll på sykdommene 
Glaukom og Dvergvekst. Krav om kjent gentest og krav om kjent DNA-status for disse sykdommene 
er vedtatt av Sunnhetsutvalget i NKK, og implementert i Dogweb. Vedtaket fra Sunnhetsutvalget 
tredde i kraft 01.06.2022.  
Krav om kjent DNA-status er blitt en viktig del i vårt videre avlsarbeid, og det er godt å vite at ingen 
hunder lenger vil utvikle lidelsen glaukom eller dvergvekst. 
 

Resultat fra stambokføring av gentester av NEG i Norge 2023 
Avlsutvalget har satt opp en oversikt over stambokførte prøvesvar for POAG ADAMTS10 (Glaukom) 
og Chondrodysplasia ITGA10 (Dvergvekst) for Norsk Elghund grå.  
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Kilde: NKK  

 
Resultatet viser at det ble stambokført prøvesvar fra 530 hunder født i 2023, med resultat:  
Fri:  527 hunder = 99,43% 
Bærer:     3 hunder = 0,57% 
Affiserte:  0 hunder 
 

 
 

 
           Kilde: NKK 

 

Resultatet fra stambokført gentest viser Fri for samtlige av de 553 testede hunder født i 2023. 
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Nyresviktprosjekt Norsk elghund Grå 
Prosjektgruppen har i 2023 bestått av:   

·        Leder: Ellen Nørstegård Tråen – AU NEG 
·        Sissel Hermann – AU NEG 
·        Harald Bredesen – AU NEG 
·        Isak Halvorsen – AU NEG 
·        Frode Lingaas – NMBU 

Prosjektgruppen har i 2023 jobbet videre med å samle prøver av syke og friske hunder til prosjektet. 
Det har også vært jobbet med å skaffe midler til prosjektet og det er søkt råd og veiledning fra 
instanser i NKK i forhold til lidelser med kompleksnedarving.  

AU NEG sendte våren 2023 en henvendelse til Sunnhetsutvalget med følgende spørsmål: 

• Hvordan kan NKK bidra med arbeid på tvers av raser for å få fremgang på komplekse arvbare 
lidelser?  

• Kan NKK bidra for å få utviklet egne diagnosekriterier og bidra til en korrekt registering av 
lidelsen arvbar nyresvikt?  

• Vi ønsket også en tilbakemelding på hvordan vi skal forholde oss til en lidelse vi ikke har 
kontroll på, og hvor mye dette skal vektlegges i praktisk avlsarbeid for å være i tråd med RAS 
dokumentet for NEG som er i hht. NKKs avlsstrategi punkt 4.1 og ny forskrift om avl av hund 
jmf Mattilsynet?  

Svaret fra SU gir oss dessverre ingen klare svar i forhold til videre arbeid med diagnosekriterier. SU 
sine anbefalinger er ihht til AU NEG sitt avlsarbeid ut ifra den kunnskapen vi har pr nå, og ut ifra det 
de kan besvare ihht til denne henvendelsen.  

Nye avlskriterier vedtatt av forbundsstyret 2023 gjenspeiler de fellesnevnere i forhold til kompleks 
nedarving, som er til det beste for Norsk elghund grå.  

Norske Elghundklubbers forbund er kjent med at det er flere raser som jobber med lidelser av 
komplekse nedarvinger. Dette er krevende for raseklubber å jobbe med da vi mangler ekspertise og 
ressurser på flere nivå. Det ble derfor utarbeidet en søknad om midler til NKK sitt forskningsfond 
høsten 2023. Denne søknaden venter på behandling i NKK.  

Sommeren 2023 ble det gjort nye analyser der en sammenlignet friske og syke hunder, både fra 
«historiske prøver» og fra prøver samlet fra 2022 og 2023. Ved siste analyse er det funnet signal som 
indikerte at det kunne være mulig å identifisere genområder som har sammenheng med 
nyresvikt. Resultatene var imidlertid fortsatt usikre, og det ble derfor bestemt at en skulle legge vekt 
på å fortsette å samle nye prøver av friske og syke hunder for å se om det signalet som ble funnet i 
forrige analyse blir sterkere eller svakere i videre analyser. Blir signalet sterkere kan det føre oss 
nærmere et svar på arveligheten og om en kan finne gener som er involvert i sykdommen.  

De siste årene har vi samlet inn mer enn 120 prøver til prosjektet. 
Det blir viktig å fortsette å samle prøver av friske hunder over 10 år for videre analyser og at syke 
hunder fortsatt rapporteres inn så raskt lidelsen er kjent for eier, slik at vi kan samle nødvendige 
prøver til prosjektet før syke hunder blir avlivet.  

AU NEG vil også i år takke alle som har bidratt med prøver til prosjektet! 
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Hofteleddsdysplasi – HD 
I 2017 ble det innført HD-indeks. Indeksen forteller om hunden er bedre eller dårligere enn 
gjennomsnittet av rasen når det gjelder avl og HD. Den har i tillegg til hundens HD-diagnose tatt 
hensyn til diagnosene til foreldre, søsken og avkom. Gjennomsnittet er 100. HD indeks forteller 
hvordan hunden står genetisk og hvilke avlsmessige egenskaper den har med hensyn til HD. 
Parringer godkjent av avlsutvalget skal ha en samlet HD-indeks på 200 eller mer. I tabellen nedenfor 
ser vi at dette allerede har gitt en effekt. Resultatene for HD har blitt bedre hele perioden siden 
indeksen ble innført i 2017. HD-indeks til foreldredyr og søsken til disse hundene, påvirkes i vesentlig 
grad av HD-resultat fra deres søsken/avkom.  

 

HD - prosentvis per årskull NEG 2013 – 2022 NEG      Kilde: Dogweb 

NKK 

 

Dignostiserte hunder % fordelt på årskull NEG       Kilde: Dogweb 

NKK 

Tabellen viser andel hunder som blir røntgenavlest fra hvert årskull. HD screening er en viktig faktor i 
vårt avlsarbeid, og en stor andel røntgenavleste hunder fra hvert årskull vil gi oss sikrere tall for 
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beregning av HD-indeks. AU NEG oppfordrer oppdrettere og hundeeiere til å jobbe for at flere 
hunder blir HD røntget. 
 

Overgangsvirvel (LTV - Lumbosacral transitional vertebra)  
Dette er en misdannelse i overgangen mellom ryggen og bekkenet. Det finnes flere grader av 
misdannelsen, og det gjennomføres en forsknings-studie på denne lidelsen i regi av Vet. Jon Andre 
Berg. Det er ennå ukjent hvordan denne lidelsen påvirker våre hunder. Det er gjort en del forskning 
på andre raser som viser at lidelsen kan føre til varierende skjevhet og misforming av bekkenet, som 
både kan gi smerter og bevegelseshemming.  Alle HD-røntgenbilder av NEG blir undersøkt for 
forekomst av LTV. Hundene som blir registrert med LTV i NKK har en sterk misdannelse. 

 

LTV NEG fordelt på fødselsår          Kilde: 

NKK 

 

Lungeødem 
Det er rapportert inn noen tilfeller av påvist lungeødem på NEG i 2023.  
 

Tannfeil 
Det blir innrapportert om hunder med tannfeil. Utfordring med mangelfull registrering av tannfeil i 
forbindelse med eksteriørbedømming er kommunisert til dommerkollegiet på eksteriørkonferanse 
NEKF. 
 

Oppsummering 
Norsk Elghund Grå har generelt en god helse. Krav om kjent DNA-status for sykdommene Glaukom 
og Dvergvekst har ført til at det ikke avles syke hunder. HD-registreringene viser en positiv trend i 
andel hunder registrert med status Fri (A og B). 
Nyresviktprosjektet jobber for å få flere svar og mer kunnskap om lidelsen, og i det videre 
avlsarbeidet vektlegges det i bruk av «friske» gener i våre anbefalinger. 
Det rapporteres inn noen få tilfeller av sykdommer som lungeødem, vannhode, hjertefeil og 
patellaluksesjon. AU NEG følger med også disse utfordringene.   
NEKF/AU NEG ønsker å takke alle som rapporterer inn sykdomstilfeller, DNA-tester og HD-screener 

sine hunder, og jobber for en transparent og bærekraftig avl av vår nasjonalrase! 
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Avlsgransking NEG 2023 
Avlsgransking NEG har blitt gjennomført i 4 år (2020 tom 2023).  
Resultater fra de ulike avlsgranskingene gir et bilde av avl og utviklingen av rasens eksteriør, og vil 
vise om våre avlskriterier og valg av avlshunder gir oss en ønsket utvikling av rasen. 

Uttak av hunder til granskingen ble gjennomført på bakgrunn av utvalgskriterier vedtatt av NEKF. AU 
NEG la vekt på tidlig jaktmodne hunder i ung alder, og andre kvaliteter som danner grunnlag for å bli 
gode representanter i videre avl.  

Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå har i de senere år hatt stort fokus på å få ut mange hunder i avl 
og verdien av en stor genetisk variasjon i populasjonen. Det er veldig hyggelig å se hvordan 
oppdretterne har jobbet i tråd med dette, og vi vil takke dem for denne jobben. Årets 14 gråhunder 
som deltok på granskingen, hadde 26 ulike bestefedre og 26 ulike bestemødre. Dette dokumenterer 
genetisk variasjon og åpner opp for at hannhundene vil være aktuelle i ulike kombinasjoner i videre 
avl 

På enkeltnivå gir bedømmingen en konkret beskrivelse av hver kroppsdel til hver enkelt hund. Dette 
vil være nyttig oppslagsverk i forbindelse med bruk av hund i avl.  

Isolert til Avlsgransking 2023, viser tallene gode resultater på individnivå. Snitt-tallene for hele 
gruppen viser at de fleste kroppsdeler ligger +- 3, ideal. Eksteriøravvik fra ideal som går igjen på flere 
kritikker, er:  

• Lett hode 

• Luftig helhetsinntrykk 

• Forlemmer 

• Baklemmer 

• Dårlig krøll på hale 

• Smal front 

• Lys/tegningsfattig pels 

Alle hundene som deltok, viste et godt temperament.  

Hundene som deltok, var gentestet «FRI» for begge sykdommene før avlsgranskingen. 

På hjemmesida til NEKF ligger det mer info om arrangementet Avlsgransking NEG. Der finner du 
bilder, kritikker og annen info om de deltagende hundene. 

Avlsutvalget vil takke våre eminente eksteriørdommere Nils-Erik Haagenrud og Arild Berget, samt 
fotograf Linda Marie Lien for deres jobb under arrangementet. 
 

Sædlagring av Norsk Elghund Grå 
NKK og Norske Elghundklubbers forbund har startet opp et prosjekt som har som formål å lagre sæd 
fra Norsk Elghund Grå som en framtidig genressurs. Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå og veterinær 
fra NKK sitter i prosjektgruppen. Det er utarbeidet prosedyrer og avtaler for prosjektet som er 
fremlagt og godkjent av Hovedstyret/NKK og FS/NEKF. Prosjektet har som mål og tappe 10 hunder til 
langtidslagring og 10 hunder til dynamisk lagring. 20 hunder er invitert til å delta i prosjektet. 
 
 
 
 
 
 



Norske Elghundklubbers Forbund 

 47. ORDINÆRE REPRESENTANSSKAPSMØTE 

 

Side 31 av 101 
 

Jaktprøveresultater Norsk Elghund Grå 
Tallmateriale for statistikken er hentet fra Dogweb NKK. 
 
Det er i prøveåret 2023/24 gjennomført og bedømt: 

• 309 prøvedager bandhund 

• 639 prøvedager løshund 

 

Resultat for bandhundprøver prøvesesongen 2023:  
Premieringsprosent totalt for alle gjennomførte bandhundprøver i 2023 havnet på 80,9%.   

Premiering bandhundprøver i % - 2023        Kilde: 

Dogweb NKK 
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Premiefordeling bandhundprøver i %, fordelt på samlet og separat prøver 

1-dags bandhundprøver:  

 

Premieringsprosent samlet 1-dags bandhundprøve – 81,5% 

Premieringsprosent separat 1-dags bandhundprøve – 83,6%  

2-dags bandhundprøver:  

 

Premieringsprosent samlet 2-dags bandhundprøve – 66,1% 

Premieringsprosent separat 2-dags bandhundprøve – 87,7% 
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Resultat for løshundprøver prøvesesongen 2023: 

 Premiering løshundprøver i % - 2023        Kilde: Dogweb 

NKK  

Premieringsprosent totalt for alle gjennomførte løshundprøver i 2023 havnet på 60,4%.   

Premiefordeling løshundprøver i %, fordelt på samlet og separatprøver 

1-dags løshundprøver:  

  

Premieringsprosent samlet 1-dags løshundprøve – 48,1% 

Premieringsprosent separat 1-dags løshundprøve – 63,4% 

53,0

5,3
2,1

39,6

Premiering  løshundprøver i %
639 prøvedager

1.premie i % 2.premie i % 3.premie i % 0 premie i %

42,6

5,6

0,0

51,9

Premiefordeling i % 1-dags samlet løshund
54 prøvedager

1.premie i % 2.premie i % 3.premie i % 0 premie i %

54,7

5,0
3,7

36,6

Premiefordeling i % 1-dags separat løshund
298 prøvedager

1.premie i % 2.premie i % 3.premie i % 0 premie i %



Norske Elghundklubbers Forbund 

 47. ORDINÆRE REPRESENTANSSKAPSMØTE 

 

Side 34 av 101 
 

2-dags løshundhundprøver: 

   

Premieringsprosent samlet 2-dags løshundprøve – 58,4% 

Premieringsprosent separat 2-dags løshundprøve – 60,0%  

 

Oppsummert 
Det ble for prøvesesongen 2023 gjennomført 309 bandhundprøver, en økning på 33 prøvedager fra 
forrige prøvesesong.  
 
Når det gjelder løshundprøver, ble det gjennomført 262 færre prøver enn forrige sesong. Årsaken til 
denne nedgangen skyldes alt vesentlig tidlig vinter, med mye snø i mange områder alt i oktober 
måned. 
 
Resultatene fra bandhundprøvene viser 5% nedgang i premiering på jaktprøvene fra forrige sesong. 
 
Resultatene fra løshundprøvene viser 2% nedgang i premiering på jaktprøvene fra forrige sesong.       
 

NM Bandhund 2023 – Troms EHK 
Arrangementet ble avhold 10.-12. august med Arena Elvenes i Salangen kommune som base. 
 
AU NEG vil gratulere Audun Langtjernet Kregnes med N J(B)CH Engefloen’s Klara fra Østerdalen EHK 
som Norgesmester Bandhund 2023. 
 
Vi gratulerer også alle ekvipasjer med en flott innsats og Troms EHK med et godt gjennomført NM.  
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Seierspallen NM Bandhund 2023 
 
Norgesmester Bandhund 2023: Audun Langtjernet Kregnes med N J(B)CH Engefloen’s Klara. 
Nr. 2: Ann Helen Aabogen Haugaard med Opsahlåsens Eira. 
Nr. 3: Tommy Nilssen med Bjørgaskogen`s A Tero 

UM Løshund 2023 
UM Løshund ble arrangert av Buskerud EHK. 

Vi vil takke for et flott arrangement og gratulere gråhundene som gjorde en fabelaktig innsats. 

Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå gratulerer med flotte prestasjoner og 3 gråhund ekvipasjer på 

pallen under UM løshund 2023. 
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Seierspallen: 
Nr 1 og vinner  Norsk Elghund Grå - Sigderdammens I-Eira, fører Jonas Heddeland Roland 
Nr 2    Norsk Elghund Grå - Koimyra's Gregers, fører Annika Martinsen Holth 
Nr 3    Norsk Elghund Grå - Lekåsen's Goggen, fører Guro Bonesvoll 
 
AU NEG vil også gratulere de unge deltagerne for veldig mange fine prestasjoner og et fint 
arrangement av Buskerud Elghundklubb! 
 

Utstilling/Eksteriør 
Det ble i 2023 utstilt og bedømt 2382 hunder på utstilling i Norge, fordelt på 65 utstillinger. 37 ulike 
utstillingsdommere har bedømt våre gråhunder rundt om i landet på de ulike eksteriørutstillingene.    
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Utstillingsresultater fordelt på kvalitet: 

Premiefordeling i % utstilling NEG 2023       Kilde: Dogweb 

NKK   

 

 
CK i % av alle utstilte hunder NEG 2023       Kilde: Dogweb 

NKK 
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Fokusområde eksteriør Norsk Elghund Grå 
Eksteriørbedømming en viktig del av avlsarbeidet for at vi skal fortsette å ha en funksjonell og 
rasetypisk brukshund.  

AU NEG er opptatt av å bevare det rasetypiske ved vår nasjonalrase. Vi ønsker å legge vekt på farger, 
pels og dekkhår, og at Skrub av Glitre er standardhunden for Norsk Elghund Grå.  

Vi ser det en utfordring at bedømmelser av samme hund kan ha en del variasjon i premiegrader, og 
fra et avlsperspektiv kan ulik bedømming gjøre det vanskeligere å se eksteriør-utviklingen for rasen.  

På avlsgranskingen blir det benyttet et skjema som tallfester de ulike kroppsdeler, farge og 
mentalitet. AU NEG har stilt dommerkollegiet et spørsmål om dette kan være veien å gå fremover?  

Fra et avlsperspektiv er det alltid den neste generasjon som er i fokus. 

AU NEG ønsker i forbindelse med eksteriørbedømmelser at det i eksteriørkritikkene kommer frem 
følgende:  

• Høyde på alle bedømte hunder  
• Tannstatus og eventuelle tannfeil fremkommer i kritikken 

• AU NEG ønsker at viktigheten av dekkhår er med i helhetsbilde av hunden da dette er en 
viktig egenskap for vår rase for å tåle bruk i all slags vær og vind 

• Gode vinkler for å opprettholde en god funksjonalitet 
• Fettkuler/aterom anmerkes i kritikk 

 
AU NEG ønsker å takke alle eksteriørdommere som bidrar til at særlig nye hundeeiere får en god 
opplevelse av å vise hunden sin på utstilling. Dette kan være en god motivasjon til å fortsette å 
arbeide med hunden og forhåpentligvis gå en jaktprøve og ta HD-screening av hunden, noe som 
burde være et minimumskrav til alle valpekjøpere i dag.  

AU NEG deltok på eksteriørkonferansen med en presentasjon om rasen og hva AU NEG er opptatt av 
i avlsarbeidet. I tillegg møtte 8 hunder til felles bedømming for dommerkollegiet som var samlet. Vi 
takker for deres innsats! 

AU NEG synes det er positivt at det blir arrangert eksteriørkonferanser for å kunne ha en dialog og 
utveksle eventuelle utfordringer eller ting vi kan bli bedre på.  

 
Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå vil slutt takke alle for et godt samarbeid i 2023, og ønske alle 
lykke til med det videre elghund arbeidet! 
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Avlsutvalget Norsk Elghund Sort årsmelding 2023 
Avlsutvalget for Norsk Elghund Sort (AU NES) har bestått av: 
Nils Bjerke, fra februar 2023 og Leder fra april 2023  Buskerud EHK 
Harald Holm        Sør-Trøndelag EHK   
Marion Olsen, fra 1. juli 2023     Hordaland EHK 
Inga Marie Horntvedt Thorsen, fra 1. juli 2023   Sør-Trøndelag EHK 
Rita Vasland , til 1. november 2023    Vest Agder EHK 
Kari Skjauff til 1. september 2023, leder til april 2023  Vestfold 

 
Norsk elghund sort er fortsatt i vekst. Det er i 2023 registrert færre kull enn i toppårene 2021 og 
2022, men 56 kull, og 256 valper er fortsatt en god utvikling. Innavlsgraden ligger fortsatt under 
anbefalingen fra NKK på 2,5 i gjennomsnitt beregnet på 5 generasjoner. 
 
AUNES har gjennomført avlsarbeidet etter intensjon og instruks. Det er ingen umiddelbare 
bekymringer knyttet til utviklingen av rasen sett opp imot målene i RAS 2021-2025. Vedtatte kriterier 
er fulgt i godkjenninger av alle parringer. Det er ikke gitt dispensasjon fra kriteriene. Tiltakene som er 
innført ser ut til å ivareta veien mot oppnåelse av vedtatte avlsmål. Vi har jevnt over trivelige, friske 
hunder og mange stolte, engasjerte og omsorgsfulle eiere. 
 
AUNES har hjulpet mange, og hjelper gjerne flere, av de som ønsker det med å finne kombinasjoner 
for parring.  Dette er fortsatt en viktig del av vårt arbeid.  Avlsutvalget for Norsk elghund sort takker 
for et flott samarbeid med NES-eiere gjennom 2023! 

 

Populasjonens størrelse 
Figur 1 viser utviklingen i rasens størrelse basert på NKK sine tall for registrerte levende hunder i en 
11-årsperiode. Tallene viser at rasen øker jevnt i størrelse. Pr 2023 regnes det at det er 2681 NES 
registrert i Norge mot 1708 i 2014.  
 
Det finnes også noen få individer i Sverige og en håndfull i andre europeiske land, men de 
utenlandske populasjonene er så små at vi foreløpig ikke regner dem som utslagsgivende i 
statistikkene. 
 

 

 

Figur 1 Populasjonsstørrelse        Kilde Dogweb NKK 
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Registreringstall siste 10 år 
Rasen har de siste 20 årene hatt en jevn fremgang og vekst, men med en boost i 2021 og 2022. Det 
er de siste ca 20 årene frem til og med 2022 (med unntak av 2020) satt nye rekorder i antall fødte 
valper hvert år. Aller flest valper ble født i 2022 med 376. Antall fødte valper i 2023 endte på 256. 
Dette er på 2019-nivå (Figur 2). 
 
At det kommer en nedgang i veksten etter to år med så kraftig økning som i 2021 og 2022 er ikke 
kritisk, men heller nesten forventet. Som mange andre effekter i årene 2021 og 2022 kan dette 
tenkes å skyldes den såkalte koronaeffekten. I koronatiden kan man tenke seg at mange hadde en 
arbeidssituasjon som gjorde det lettere å ha valpekull. 

 

 

     Figur 2 Antall registrerte avkom i NKK siste 10 år.     Kilde Dogweb NKK 

 
Genetisk status 
Populasjonsstatistikken fra Aninova (Svihus og Wetten) som ble publisert i februar 2023 har beregnet 
genetisk innavl i hele populasjonen. De skriver at innavlsgraden ikke er høyere enn man kan forvente 
i en så liten populasjon. Over generasjonene fra 2016-2021 har innavlsøkningen vært 0,52 pr 
generasjon, noe Svihus og Wetten betegner som veldig bra. Man kan være relativt sikre på tallene, 
da de i samme rapport har funnet at det er kontroll på nært innpå 100% av slektskapet i rasen. Dette 
er beregnet gjennom komplette stamtavler 5 generasjoner tilbake. Svihus og Wetten er tydelige i sin 
konklusjon om at tiltakene rundt begrensninger på antall valper pr hannhunder, samt å stimulere til 
at flest mulig unike besteforeldre er representert i avl, er de beste tiltakene for å redusere mest 
mulig på innavl i fremtiden. 
  
Svihus og Wetten skriver at det er viktig å skille mellom gammel og ny innavl. De sier at det er den 
nye innavlen som er mest skadelig. Den beste måten å begrense og kontrollere ny innavl på er å 
benytte NKK sin anbefalte grense på innavl som er 2,5%. Dette skal beregnes på de siste 5 
generasjoner i kombinasjonen registrert i dogweb. 
 
Figur 3 viser at gjennomsnittlig innavl øker marginalt for kull født i 2023 sett opp imot fjoråret. 

Innavlsgraden ligger stabilt godt under NKK sin anbefalte grense på 2,5 beregnet på 5 generasjoner. 
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Figur 3   Gjennomsnittlig innavlsgrad pr 5 generasjoner siste 10 år. Tallene er beregnet av Aninova fagsystem feb. 2024 
og går ut ifra hundenes fødselsår.   

 

Aktivitet 
AUNES har i 2023 behandlet i overkant av 60 søknader om parring. Ikke alle disse har lyktes eller blitt 
gjennomført. Blant de 56 kullene som er registret født i dogweb i 2023 finner vi 8 kull som er født 
uten at de på parringstidspunktet fylte kriteriene. Av kullene som er født i 2023 er 86% godkjent 
etter AUNES sine anbefalinger. Av de 8 kullene forteller 2 av tispeeiere at parringene er rene uhell 
(tjuvparringer). Det betyr at ca 90% av bevisste parringer i 2023 har fulgt avlsrådets anbefalinger. 
  
Avlsutvalget har hatt møter ca en gang per måned digitalt på teams. I tillegg til har vi hatt jevnlig 
kontakt via messenger. Vi har også hatt kontakt via epost og telefon. Vi har møttes to ganger i 
forbindelse med avlsgransking og en avlsrådkonferanse i regi av forbundsstyret. Avlsutvalget har 
godkjent og publisert nye avlshanner og oppdatert hannhund liste, bistått oppdrettere med å finne 
hannhund og godkjent og publisert parringer. Avlsutvalget har også besvart mange henvendelser 
angående testing og stambokføring av glaukom og ataksi.  
 
Vi har utviklet og tatt i bruk google-skjemaer hvor hundeeierne selv fyller inn den info vi har behov 
for vedrørende de forskjellige søknadene. Excel-skjemaene for hannhunder og parringer er oppdatert 
5 ganger i forbindelse med NKK sin oppdatering av hd-indeks. Føringen av lister for avlstisper er 
avsluttet inntil videre. Dette fordi vi anser kriteriene av tispene ivaretatt godt nok gjennom 
godkjenning av parringene.  
 
De elektroniske endringene har vært svært arbeidssparende for oss, og vi ser det som viktig å 
fortsette jobben med ytterligere effektiviseringer for å gjøre et verv i avlsutvalget lettere å 
gjennomføre i fremtiden. 
Videre har det i samme sammenheng vært arbeidet mye med utvikling av et nytt fagsystem i 

samarbeid med Aninova og rasene Jämthund og Norsk elghund grå. Dette systemet foreligger pr i 
dag som et pilotprosjekt der vi allerede ser kraftige forbedringer for fremtidig oppfølging av rasen. 
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Dette er et prosjekt vi mener elghund-Norge absolutt bør fortsette utviklingen av til fordel for alle 
rasene.  
 
Etter at avlskriterier ble endret 01.01.23 var det ikke lenger samsvar mellom eksisterende RAS-
dokument og gjeldende kriterier. Dette gjaldt både i forhold til to kategorier parringer, men også i 
forhold til HD-krav og krav om gentester av glaukom og ataksi. Det var derfor nødvendig å gjøre en 
endring av dokumentet for å få på plass de nye retningslinjene. Dette gjaldt spesielt i forhold til HD C 
som det etter indeksens inntog nå tillates å avle på. Nytt RAS ble vedtatt i Forbundsstyret i desember 
2023 med små endringer i kriteriene og gjort gjeldende fra 01.01.2024 med de kriterier som har vært 
praktisert gjennom hele 2023.  
 

Helse  
Helse er det vi i vårt avlsarbeid skal prioritere høyest. Vi ønsker å ha friske og funksjonelle hunder 
med gode liv. Spesielt i en så liten rase som NES er det viktig å prioritere helse høyt fordi vi er 
avhengig av å bruke flest mulig hunder i avl for å unngå for sterk innavl. Det betinger at helsedefekter 
som HD, grønn-stær, ataksi og andre arvelige lidelser ikke blir så utbredt at det i vesentlig grad 
begrenser hvilke hunder det kan avles på.  
De utfordringene vi har på helse i dag er arvelig grønn-stær, ataksi, overgangsvirvel og epilepsi. Vi vet 
fra øyelysingsresultater at det også forekommer katarakt (grå stær) og disthiciasis (innovervendte 
øyehår). Det er siden 2005 registrert totalt ca 25-30 tilfeller av katarakt.   
 
Gentestene både for grønn-stær og ataksi er viktige for arbeidet. Det ble åpnet mulighet for å 
stambokføre testene 1. januar i 2022. Fra 1. september i 2022 ble det innført krav for godkjenning av 
parring, at minst en av hundene skal være stambokført fri for hver av de to genene. Svarthundeierne 
har vært svært flinke til å følge opp dette kravet. Det er derfor lagt et godt grunnlag for det kravet 
som NKK kommer til å innføre om at registrering av valper vil betinge stambokførte gentester som 
dokumenterer at minst en av foreldrene er fri for hvert av de to genene. Kravet vil gjelde fra 
01.06.2024.  
 

Hofteledds-dysplasi - HD 
NES er en rase som har relativt god HD-status. I 2017 ble det innført HD-indeks. Indeksen forteller om 
hunden er bedre eller dårligere enn gjennomsnittet av rasen når det gjelder sannsynlighet for å avle 
avkom med HD. Den tar i tillegg til hundens HD-diagnose hensyn til diagnosene til slektninger. 
Gjennomsnittet er 100. Parringer godkjent av avlsutvalget skal alltid ha en samlet HD-indeks på 200 
eller mer. Revidert RAS dokument gjeldene fra 2024 til 2029 setter denne grensen til 203 eller mer. 
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Figur 4  % andel HD-undersøkt i hvert årskull. 

Tallene for de to siste årene i figuren over, vil erfaringsmessig øke de kommende årene da flere 
hunder røntges senere enn i første og andre leveår. Det er svært gledelig at andelen røntgede 
allerede er nesten 40% av alle hunder født i 2022. For hunder født i 2021 var 40% HD-røntget i 
februar 2023 mens ytterligere 10% er røntget i løpet av 2023. Svarthund eiere er flinke til å HD- 

undersøke sine unghunder. HD-indeksen gir oss et mye sikrere grunnlag å avle på. Kim Bellamy 
ved helseavdelingen i NKK opplyser at uoffisielle tall viser at det for rasene med krav til hd-
resultat for avl trolig er godt under 50% røntgede hunder. Labrador antas å ligge høyest med 
53%. Schäferhund har 46% og engelsk setter 44% som de antatt høyeste i perioden 2017-
2021. NES er dermed en av rasene i Norge som har høyest andel HD-fotograferte hunder 
med sine 51% i samme periode.  

 

Figur 5 HD-utvikling NES 2012-2022 

Andelen frie hunder gikk ned fra 90,7% i 2020 til 84,5% i 2021 og 84,4 i 2022. Det er fortsatt en svært 
god HD-status, men forteller samtidig at vi skal være nøye med å følge opp arbeidet med HD.  
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Det vil alltid være et diskusjonsspørsmål om kravet for godkjenning av parring skal være en indeks-
sum som er minst lik gjennomsnittet, eller om vi skal legge kravet noe høyere, eks. 203. Tidligere 
hadde vi et krav på at HD-indeks på en kombinasjon skulle være minst 205 med mulighet for 
dispensasjon ned til 200. I RAS som gjelder fra 2024 er grensen satt til 203, men uten at det kan gis 
dispensasjoner. For året 2023 var det 6 av de godkjente parringene som hadde en indeks mellom 200 
og 202. 
 

Ataksi 
Sykdommen heter egentlig juvenil ataksi. Juvenil betyr barnlig og ataksi betyr ukoordinerte 
bevegelser. Dette er også en arvelig lidelse som nedarves på samme måte som grønn-stær, recessivt. 
Valper som har fått genet både fra mor og far vil vise tegn til problemer med bevegelse allerede etter 
noen uker og må avlives. Gentest ble lansert i januar 2022 etter flere års jobbing i samarbeid med 
Norges Veterinærhøgskole.  
 
I løpet av det året som er gått har 185 hunder blitt testet for genet. Det er imponerende. Av disse er 
166 hunder (89,7%) fri for genet og 19 (10,3%) er bærere. Forekomsten er mer enn halvert 
sammenliknet med 2022. Genet vil forsvinne av seg sjøl så lenge vi ikke parrer to bærere. Denne 
nedgangen betyr at det selekteres på fri genstatus.  
 

Glaukom (grønn stær) 
Vi har testet for glaukom siden 2016. Stambokføring ble innført i 2022. Det vil hjelpe oss mye i 
avlsarbeidet. Av de 157 hundene som ble testet for glaukom i fjor var 87% frie og 13% bærere. Det er 
en halvering av bærere sammenliknet med 2022. 
 
AUNES ønsker at hunder med bærerstatus for en eller begge sykdommene blir brukt på lik linje med 
andre avlshunder. Det eneste vi skal ta hensyn til er å unngå å kombinere to bærere. Det ønsker vi 
for å bruke flest mulig hunder i avl. Hvis en bruker disse hundene på lik linje med frie individ, går 
forekomsten av for eksempel glaukom ned med 7% på en generasjon (5 år). Genene vil altså nesten 
forsvinne av seg sjøl i løpet av noen generasjoner. 
 

Overgangsvirvel (LTV- Lumbosacral transitional vertebra) 
LTV er utbredt i vår hunderase i likhet med mange andre raser. Diagnosen deles gjerne inn i tre typer 
hvorav type 3 er den mest alvorlige. Det er sjelden vi legger merke til at hundene har diagnosen, men 
i tilfelle med LTV type 3 er det noe sammenvoksing mellom siste ryggvirvel og bekken. Dette gir 
gjerne en viss skjevhet i bekkenet som synes på HD-røntgen bilder, men er vanskelig å se på hunden. 
Jon Andre Berg har publisert en artikkel som viser at LTV grad 2 og 3 gir en noe høyere risiko for 
utvikling av HD. Overgangsvirvel finnes både hos mennesker og hunder og er arvelig. Vi kjenner ikke 
arvegangen i detalj. 
 
I forbindelse med et pågående doktorgradsarbeid som utføres av Jon Andre Berg, har alle NES som er 
HD-fotografert siden 2016 også blitt undersøkt for LTV. Berg har foreløpig funnet at ca. 20% av de 
HD-fotograferte hundene har LTV av en av de tre gradene. Når forskningsarbeidet til Jon Andre Berg 
er ferdig vil resultatene være retningsgivende for strategien vi skal følge i avlsarbeidet framover.  
Noen andre raser har langt mer LTV forekomst enn det vi har. Videre arbeid vil sannsynligvis bygge 
på en røntgen diagnostikk med dokumentasjon i Dogweb på samme måte som for HD. Men det ligger 
fortsatt noe fram i tid. Per i dag tar vi ikke hensyn til overgangsvirvel i vårt avlsarbeid. 
 

Oppsummering helse 
Norsk elghund sort har god helse. For mange lidelser ligger de vesentlig bedre an enn gjennomsnittet 
av hundepopulasjonen i Norge. For andre lidelser ligger vår rase på gjennomsnittet.  
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Når vi har tatt i bruk både to gentester og HD-indeks har vi bedre kontroll enn tidligere på utvikling av 
disse diagnosene. Utviklingen av HD etter at vi tok i bruk HD-indeks er svært god, og arbeidet med å 
ta prøver av våre hunder og få stambokført gentester går veldig bra.   
Takk for at dere har gjort denne jobben så raskt! 
 

Jaktegenskaper hos Norsk Elghund Sort 
Tallmaterialet bak grafene er hentet fra dogweb – NKK. Det er gått totalt 410 skogsdager på 
bandhundprøver med NES i 2023 (464 i 2022). Hvis vi ser alle prøver under ett fordeler premieringen 
seg som vist i Figur 6. Her ser vi at det blir gitt 1. premie på 54% av jaktprøvene. 

 

Figur 6 Prosentvis premiefordeling fra samtlige bandhundprøver gått av NES i 2023. Kilde: Dogweb NKK 

Fordeling av premiegradene fordelt på 1- og 2-dagsprøver, samt samlet og separat prøver er 

presentert i figurene nedenfor.  

 

Figur 7 Prosentvis premiefordeling 1 dags samlet prøver         Figur 8 Prosentvis premiefordeling 1 dags separat prøver.     
Kilde: Dogweb NKK                          Kilde: Dogweb NKK          
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Figur 9 Prosentvis premiefordeling 2 dags samlet prøver         Figur 10 Prosentvis premiefordeling 2 dags separat prøver.     
Kilde: Dogweb NKK                          Kilde: Dogweb NKK          

 

Prosentandelen av årskull som stilles på jaktprøve er presentert i figur 11. Årskullet 2023 er ikke 
inkludert da kun noe få enkelt hunder har rukket å gå prøve på grunn av alder. I årskullet 2022 har 
allerede 15% stilt på jaktprøve, denne andelen er forventet å øke. Andelen av årskullene på NES som 
stiller på prøve har en svakt økende trend. 

 

Figur 11 Prosentandel av årskullene som har stilt på bandhundprøve.  Kilde: Dogweb NKK 

 

Antall jaktprøver som har blitt gått av NES har en økning, selv med en svak nedgang i 2023, vist i Figur 
12. Dette har med stor sannsynlighet sammenheng med en økende populasjon. Premiefordelingen i 
prosent fordelt på år er vist i figur 13. 
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Figur 12. Antall bandhundprøver av gått av NES fordelt på år. Kilde: Dogweb NKK 

 

 

 

Figur 13. Prosentvis premiefordeling fra samtlige bandhundprøver gått av NES fordelt på år. Kilde: Dogweb NKK 

Jaktegenskapene hos norsk elghund sort holder et stabilt høyt nivå og det er en stor andel av 
årskullene som bidrar til denne dokumentasjonen. Det er veldig bra at mange klubber og 
ressurspersoner holder bandhundkurs, dette sikrer rekrutering og gir nye hundeeiere nyttig 
oppfølging, hjelp og inspirasjon. Det er fortsatt viktig å arbeide bredt for å holde engasjementet 
rundt jaktprøvedeltakelse hos NES-eiere på et høyt nivå. Avlsmessig vil det være fordelaktig om enda 
flere hunder stiller på prøve.   
 

Eksteriør hos Norsk Elghund Sort 
Det er i 2023 stilt 959 hunder fordelt på 72 på utstillinger. Gjennomsnittet har økt til 14,75 NES på 
hver utstilling (13,6 i 2022). Flere utstillinger har blitt arrangert i 2023 sammenlignet med tidligere år, 
og antall påmeldte NES virker og være i stadig økning.   
Vi har sett på resultatene gjort på alle utstillingene og figur 14 under viser premiefordelingen gjort i 
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prosenter. I dette diagrammet vises tydelig at det er mest Excellent-premiegrad som blir tildelt. I 
2023 har 56,6 % fått bedømmelsen Exc, 38% av disse fikk i tillegg utdelt CK. Prosentdelen Suff, KIP og 
0 holder seg stabilt veldig lavt, og har gått ned fra 5% i 2022 til 3 % i 2023. Dette viser at hundene er 
rasetypiske i henhold til FCI-standard. 

 

Figur 14.  Premiefordeling gjort i prosenter. Kilde: Dogweb, NKK   

Statistikken for årskull på utstilling under, viser hvert årskull født fra 2014 til 2022. Figur 15 viser hvor 
mange fra hvert årskull som har vært vist på utstilling. Eksteriøret på Norsk elghund sort må kunne 
sies å være meget godt dokumentert, da mellom 50 - 80 % av hunder i hvert årskull har vært vist på 
utstilling! 

 

Figur 15   Prosentvis fordeling av hunder fra årskull som stiller på utstilling  Kilde Dogweb NKK 

Oppsummering eksteriør  
Rasen har godt dokumentert, rasetypisk og funksjonelt eksteriør.  

 

Kilder:  
All data som grunnlag for statistikker er hentet fra NKK dogweb og Aninova Fagsystem for avl 2024.  
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Avlsutvalget Jämthund årsmelding 2023 
Avlsutvalget for jämthund (AU Jämt) har bestått av: 
Kristen Madshus, leder – går av i 2023 Hedmark EHK 
Sten Svarliaunet   Nord-Trøndelag EHK 
Andre Trondrud   Buskerud EHK 
Jon S. Slettetveit   Hedmark EHK 
Luna E. Vestby    Oslo-Områdets EHK 
 
AU jämthund har i perioden 2022 hatt 6 møter på teams med kun oss. En del samtaler på telefon og 
mail. Vi var representert med to stykker på Gardermoen når alle AU var samlet der. Vi har vært med 
på teamsmøter med avlskontakter for Norge, Sverige og Finland. Vi har hatt fjorten forespørsler om 
innsyn og kommentarer på påtenkte parringer. I tillegg har vi hatt en del henvendelser om valper fra 
påtroppende valpekjøpere. Jaktlig sett har jämthunden en stabilt meget god standard. Eksteriøret 
kunne ønskes av en høyere standard i snitt. Innen helse er det få men noen utfordringer som vi må 
følge med på. Gemyttet er bra for rasen, og som må forventes. Genetiske bredden er god, og er viktig 
å ha fokus på, og bør være forholdsvis enkel å ha god fremdrift på med så mye hunder som beviser at 
de presterer på jaktprøve.  

Prioriteringer i avlsarbeidet  
1. Helse 
2. Gemytt 
3. Genetisk bredde 
4. Jaktegenskaper 
5. Eksteriør 

Populasjonens størrelse og kullstatistikk 
Jämthund har en populasjon på ca. 4200 individer i Norge. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Antall registrerte avkom holder seg mellom 300-500 avkom i året. I løpet av de siste 10 år er det flest 
registrerte avkom i 2022. Diagrammet viser oversikt over alle registrerte avkom i populasjonen. Hvis 
man ser på norskfødte avkom så er utviklingen lignende og som følger: 
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Kilde NKK 

Man ser av diagrammet at etter variabelt antall registreringer i 2018-2023, men trenden på antall 
årlige registreringer er stigende. 

Utviklingen i antall registrerte importer sees i diagrammet under: 

 

Kilde NKK 

Antall importer har sunket de siste 10 år, men med en solid økning i 2023. 

Det fødes jevnt over flere hannhunder enn tisper i norsk-fødte kull.  

I 2023 var gjennomsnittlig kullstørrelse på 6,15 i årskullet 2023. 
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Det er ikke regnet på gjennomsnittlig innavlsgrad for årskullene 2023, men et raskt overblikk viser at 
innavlsgraden er gjennomgående lav i de aller fleste kombinasjonene. 

Jämthunden som rase i Norge har en meget god utvikling på antall, den genetiske variasjonen er god. 
Avlsbredden og innavlsgraden er i snitt meget god.  
 

Helse 
Hofteleddsdysplasi (HD) 
HD utgjør ikke noe problem for rasen, ca. 25-30% av populasjonen er røntget de siste 10 år. 
Diagrammene under viser fordeling av HD grader i hvert årskull de siste 10 år og andel av årskull som 
er HD røntget. 

 

Kilde NKK 

 

Kilde NKK 
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Øyesykdommer 
Det er øyelyst 40 hunder siste 10 år, 14 av disse er øyelyst i 2023. 1 hund er diagnostisert med 
distichiasis (feilstilte øyehår), 7 hunder er diagnostisert med katarakt og 1 hund er diagnostisert med 
PRA (progressiv retinal atrofi). Man anser ikke at øyesykdommer er noe utbredt problem hos 
jämthund i Norge. 

Transitional overgangsvirvel – overgangsvirvel (TV) 
Denne lidelsen har vært lite kjent hos jämthund. Det er identifisert 19 hunder med overgangsvirvel 
siden 2019, 4 nye i 2023 – dette er hunder som er diagnostisert i forbindelse med HD røntgen, født 
2017-2022. AU Jämt avventer forskningsprosjekt for NES som er under arbeid. Her vil det trolig 
komme avlsanbefalinger som vil være overførbare til flere raser. 

Jämthundens helse er i snitt meget god. Men det er meget viktig å følge med på de utfordringene. 
 

Jaktegenskaper 
Det er utarbeidet statistikk som viser hvor mange prosent i hvert årskull som stiller på jaktprøve: 
Det er gått både løs- og bandhund-prøver, men det er i år kun laget statistikk som viser 
premiefordeling totalt antall prøvedager. 

Prosentandel av 2022 årskullet som stiller på jaktprøve er forventet å øke, da de fleste hunder ikke 
har nådd jaktmoden alder. Prosentandel for 2023 kullet er ikke medregnet i diagrammet da over 
halvparten av hundene her ikke nådde nedre aldersgrense for jaktstart (9 mnd).  
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Kilde NKK 

Jämthundens jaktegenskaper har gjennom målrettet avl hatt en meget bra progresjon gjennom 
mange års ønsket økning av jaktlyst.  
 

Eksteriør 
I 2023 er det stilt 1190 hunder på utstillinger, her er det flere hunder som er stilt flere ganger. I 
materialet fra 2022 var det kun unike hunder med, dvs at de kun var representert én gang. Den økte 
andelen hunder som får excellent i 2023 vier sannsynligvis at de beste hundene stilles opptil flere 
ganger. Verdiene for O og KIP er ikke tatt med i diagrammet da dette var et fåtall hunder, 
henholdsvis 7 og 5. 

 

Det er ikke regnet eksteriøre anmerkninger for 2023, materialet under er hentet fra årsmelding 2022. 
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Her er de eksteriøre (negative) anmerkningene ført opp for hver av de 300 hundene, og de 13 
anmerkningene som går hyppigst igjen er presentert i diagrammet. Det er svært få hunder som ikke 
har noen eksteriøre anmerkninger. 

 

 

Takk til oppdrettere, hundeiere og områdeklubber som gjør et mulig å dokumentere egenskapene for 

rasen.  

Fallende kryss

Store ører

Steil front

Åpne vinkler bak
Lavt ansatt hale

Åpne hale

Smal front

Lyse øyne

Skyter i lend

Hardt ringlet hale

Flate poter
Lett benstamme

EKSTERIØR ANMERKNINGER PROSENTVIS FORDELT

Kilde NKK 

Kilde NKK 
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Avlskontakt Russisk-Europeisk Laika årsmelding 2023 
Avlskontakt for Russisk-Europeisk Laika:  
Lars Ø. Taugbøl   Oslo-Områdets EHK 
 

Status for årets arbeid som avlsråd for Russisk-Europeisk Laika (REL): 
• Rasespesifikk avlsstrategi (RAS) for Russisk-Europeisk Laika: Inneværende RAS var gyldig 

t.o.m. 01.01.2023. Data gjengitt nedenfor er for populasjonen i Norge, Sverige og Finland i 
2023.  

• En ny RAS fram til 01.01.2028 ble sendt inn for godkjenning og publisering den 13.04.2023. 
Den ble aldri publisert i og med at NKK nå overfører RAS til avlsprogram. «For samtlige raser 
vi i dag registrerer i NKK er det besluttet å utvikle nye avlsprogrammer, som erstatter RAS. 
Avlsprogrammene skal sikre sunn avl og bidra til at NKK oppfyller den nye avlsforskriftens 
krav.» 

• Det er lite info om hvordan avlsprogram vil utarte seg, så avventer info. 
 
Data for årsberetning er hentet fra Dogweb- NKK, avlsdata- SKK, www.hittaalghund.se, avlsdata- 
Suomen Kennelliitto/ KoiraNet. 
 

Avl/ populasjon 2023 
• Norge- Ingen kull. 

• Sverige- 2x import fra Polen/ Litauen. 2 tisper. Gjennomsnittlig Innavlsgrad på 0.0%.  

• Finland- 6 kull, 31 valper 16 hanner/ 15 tisper. Gjennomsnittlig Innavlsgrad på 3.8%. +1x 
importer fra Tsjekkia- tispe 1.6% innavlsgrad. 

Helse 2023 
• Norge- 1x HD B. 

• Sverige- 0x HD resultat. 0x øyelysning. 

• Finland- 10x HD resultat. 3x Grad A, 5x Grad B og 2x Grad C. 10x AD resultat, 10x Grad 0. 2x 
øyelysning- 1x Hornhinnedystrofi/ 1x uten funn. 

Jaktprøver/ Bruksprøver 2023 
• Norge- 0 løshund elgprøver. 

• Sverige- 0 løshund elgprøve. 0 løshund villsvinprøve. 

• Finland- 11 løshund elgprøver. 2x 1. premie, 1x 2. premie og 3x 3. premie. 18 halsende 
fuglhundprøver, 2x 1. premie, 2x 2.premie og 6x 3. premie. 

Eksteriør/ utstillingsresultat 2023 
• Norge- 1 REL på 2x utstillinger, 2x Excellent. 

• Sverige- 3 REL på utstilling/ 6 resultat. 5x Excellent, 1x Very Good. 

• Finland- 39 REL på utstilling/ 58 resultat. 43x Excellent, 10x Very Good, 2x Good, 2x Sufficient 
og 1x KIP. 

Plan for videre arbeid 
• Avventer informasjon om avlsprogram, og hvordan man skal jobbe med dette. 

• Legge til rette for mulige valpekjøpere. Har fått noen få henvendelser, men etter 
gjennomgang av ønsker og bruksområder, så har det blitt anbefaling om andre raser som 
feks KBH. 

• Innhente nødvendig informasjon, og fortsette samarbeid med avlsråd og kontakter i Sverige 
og Finland. 



Norske Elghundklubbers Forbund 

 47. ORDINÆRE REPRESENTANSSKAPSMØTE 

 

Side 56 av 101 
 

• Se på muligheter for promotering i forbindelse med økende villsvinpopulasjon i Norge. 
Spesielt med tanke på hvordan utviklingen har vært i Sverige, der økende villsvinbestand har 
ført til en stigende interesse for laikarasene. 

• Arbeide videre med innhenting av data og statistikk for rasen for økt kunnskap om status og 
utvikling. 
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Avlskontakt Østsibirsk Laika årsmelding 2023 
Avlskontakt for Østsibirsk Laika: 
Ingar Hanssen   Sør-Trøndelag EHK 
Hovedvirke for avlskontakten i 2023 har vært å bistå tispeeiere med å finne hannhunder som 
oppfyller avlskravene og å hjelpe valpekjøpere med å finne kull hos oppdrettere med godkjente 
paringer. Lister over godkjente avlshunder og godkjente paringer på hjemmesiden til NEKF har blitt 
oppdatert jevnlig. 
 
Det er også en egen FB-side som heter “Avlskontakt for Østsibirsk laika”, Der blir info om godkjente 
paringer, nye godkjente avlshunder og annen relevant info publisert fortløpende. 
 
Avlskontakt har i 2023 skrevet 3 artikler om østsibirsk laika. En kortfattet som ble publisert i 
Elghunden nr 3/2023 og 2 litt mer omfattende. Den ene vil bli publisert i NEKFs jubileumsbok 2024 og 
den andre i en senere utgave av Elghunden. Her har mange eiere av østsibirsk laika rundt omkring i 
Norge og Sverige bidratt med flotte bilder av sine hunder. Tusen takk! 
 
I 2023 ble det registrert 52 norskfødte avkom fordelt på 12 kull. 26 tisper og 26 hanner. Kun 6 av de 
12 kullene fylte avlskravene for godkjente paringer. I tillegg ble det registrert 8 importer av østsibirsk 
laika; 5 fra Sverige, 2 fra Finland og 1 fra Russland. Totalt 60 registrerte i 2023 
 
Gjennomsnittlig innavlsgrad er lav og ligger på 2,4% over 5 generasjoner i 2023. Det inkluderer ett 
oppdrett som drar kraftig opp med hele 12,7%. Samme oppdretter har bidratt med skyhøy 
innavlsgrad i mange år. Ser man bort fra dette oppdrettet hadde gjennomsnittlig innavlsgrad i 2023 
ligget på 1,5% over 5 generasjoner. 
 
Antall stilte ekvipasjer på utstilling i 2023 følger den positive oppsvingen fra 2022. Deltagelsen på 
jaktprøver ligger ca. på gjennomsnittet sammenlignet med tidligere år, men også her ser vi en liten 
oppgang i 2023. 
 
HD-status hos østsibirsk laika er tilfredsstillende god, men i 2023 ble det dessverre diagnostisert ett 
tilfelle av status-D, i tillegg til 3 tilfeller av status C. Det er imidlertid verdt å merke seg at 2 av C-
statusene tilhører samme kull og at tilfellet av D og 1 stk C kommer fra samme foreldrekombinasjon, 
men i 2 forskjellige kull. 
Samtlige hunder røntget for AD siste 10 år er diagnostisert med 0/Fri. 
Det kan selvfølgelig være noen mørketall i rasens HD/AD-status da vi gjerne skulle sett en økning i 
antall røntgede. 
Eller er østsibirsk laika en sunn og frisk rase med svært få kjente sykdomstilfeller.  
 

Prioriteringer i avlsarbeidet 
1.Helse 
2. Gemytt 
3. Genetisk bredde 
4. Jaktegenskaper 
5. Eksteriør 
 

Populasjonens størrelse: 
I perioden 2014-2023 er det registrert 370 valper født i Norge og 96 import = 466 registrerte. 
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Gjennomsnittlig innavlsgrad på kull per år – siste 10 år (beregnet på 5 generasjoner) 

 

Helse 
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Figuren viser hvor mange hvor mange per årskull som er røntget for 2014-2023. 

 
HD: 1 stk diagnostisert til C i 2015, 2016, 2018, 3stk i 2023 = totalt 6 stk med svak grad de siste 10år. 
Men i 2023 ser man dessverre også 1 hund med diagnosen D. 
 

AD: samtlige fri. 

  

Figur viser hvor mange som ble røntget per år, uavhengig av når hunden er født. 

Jaktegenskaper 
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Deltagelsen på jaktprøver har økt med 4 skogsdager fra 2022, det positive er at man ser at det er 11 
hunder som har vært på sin første jaktprøve i 2023. Vi må fortsette å prøve å nå ut til hundeeierne 
med en oppfordring om å melde på flere jaktprøver i fremtiden.  
 

Eksteriør 

 

 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

1p. 12 13 9 10 15 14 9 9 5 12

2p. 1 4 4 1 4 2 2 4 1 0

3p. 2 3 1 2 3 1 5 2 2 0
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I 2023 var det totalt 92 stilte ekvipasjer = 54.9% fikk exc, 30.5% fikk VG og 11.5% fikk G. Av de 64 som 
fikk exc så fikk 16stk ck og 7stk cert. 

I 2022 var det totalt 102 stilte ekvipasjer, mens i 2021 var det totalt 38 stilte ekvipasjer. 

 

Materiale til statistikker innhentet 23.01.2024 fra DogWeb NKK 
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Avlskontakt Vestsibirsk Laika årsmelding 2023 
Avlskontakt for Vestsibirsk Laika er: 
Trond Trovåg  Oslo-Områdets EHK 
 
I 2023 var det to kull som ble godkjent/ anbefalt kull. Disse to var begge foreldre premiert på 
løshundprøver og var fri for HD. 
 
Mye av oppgaven består i å veilede tispeeiere til å merittere sine hunder på løshundprøver før de 
avler valper. Dette mottas ikke alltid like positivt når jeg avviser å hjelpe med å finne hannhund til 
tisper som ikke er premiert på jaktprøve. 
 
Jeg utfører også noen oppgaver internt i Elghundklubben relatert til rasen. 
 
Det er en god del henvendelser om valpeformidling. Ofte henvises valpekjøpere til Sverige, da det er 
få kull i Norge som oppfyller kravene til godkjent kull. I Sverige er det hvert år tre til syv kull innen 
rasen med meriterte tisper og hannhunder. 
 
Rasen er veldig stor i Russland. Her i Norden er det en utfordring å finne ubeslektede hunder å parre 
med. Heldigvis har det importert mange spennende hunder de senere årene. Jeg krysser fingrene for 
at disse har tilfredsstillende helse og at de er gode løshunder som blir premiert på jaktprøver, slik at 
de kommer inn i avlsbasen. 
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Avlskontakt Svensk Hvit Elghund årsmelding 2023 
Avlskontakter for Svensk Hvit Elghund (SVE): 
Lars Dolmseth  Troms EHK 
Freddy Grønlund Salten EHK 
 
Avlskontaktene for Svensk Hvit Elghund i Norske Elghundklubbers Forbund (NEKF) er også 
medlemmer i raseklubbens avlsråd. Svensk Vit Älghundsklubben er en felles klubb for Norge, Sverige 
og Finland. Klubben er en organisert inn under Svenska Älghundklubben. 

Avlskontakter i NEKF har i 2023 vært Freddy Grønlund og Lars Dolmseth. Nye Avlskontakter er 
rekruttert, og oppnevnt i FS.sak 44.23. Nye Avlskontakter for rasen er Leif-Gøran Høve- Nord-
Hålogaland Elghundklubb, og Alexander Karlsen, Troms Elghundklubb.  

I 2023 ble det gitt anbefaling til 14 tispeeiere etter forespørsel om tilgjengelig hannhund. 6 kull er 
registrert født. Totalt 46 valper født. Det gir et snitt på 7,67 i kullstørrelse, som kan sies å være et 
normalt snitt i rasen. 

Prioriteringer i avlsarbeidet 
1. Helse 
2. Gemytt 
3. Genetisk bredde 
4. Jaktegenskaper 
5. Eksteriør 

Generelt 
De norske medlemmene i raseklubben etablerte i 2021 en egen interessegruppe for Svensk Hvit 
Elghund. Dette i den hensikt å organisere raseklubbens interesser bedre på norsk side. Leder for 
foreningen er Inga Berit Lein, Nord Trøndelag Elghundklubb. Avlskontaktene for rasen i 
Elghundforbundet/NKK er nært tilknyttet interesseforeningen. Alle har samme prioriteringer for sitt 
virke, og er omforent om prioriteringer i avlsarbeidet. 

Interesseforeningen jobber etter NKK og NEKF sine retningslinjer for å fremme Svensk Hvit Elghund i 
Norge, gjennom avlsarbeid, utstillinger og jaktprøver.  

Interesseforeningen er nært tilknyttet den Svenske Raseklubben for Svensk Hvit Elghund. Her 
opplever vi fra norsk side at det er utfordringer knyttet til drift av raseklubben. I hovedsak dreier det 
seg om å finne representanter til verv og arbeidsoppgaver. 
  
Helse 
Data fra Dogweb- rapporter- HD/AD; 
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  Antal
l født 

Antall 
HD rtg 

HD 
A/B 
(fri) 

HD C/D/E 
(svak/middels
/sterk) 

Pros
ent 
rtg 

Antal
l AD 
rtg 

AD 
fri 
(A) 

AD (C svak- D 
middels- E 
sterk) 

Pros
ent 
rtg 

2023 46 0 
   

0 
   

2022 16 2 2 0 12,5
0 % 

2 2 0 12,5
0 % 

2021 43 13 13 0 30 % 9 7  2stk C 
 

2020 35 13 8 3 stk svak 37 % 12 9 2stk D, 1stk E 34 % 

2019 51 17 14 3 stk svak 33 % 14 11 2 stk D, 1stk E 27 % 

2018 35 19 18 1 stk svak 54 % 15 15 0 43 % 

2017 29 9 8 1 stk svak 31 % 5 4 1stk E 14 % 

2016 55 22 17 4 stk svak, 1stk 
sterk 

40 % 15 15 0 27 % 

2015 42 16 13 2 svak, 1 stk 
middels 

38 % 14 11 1skt D, 2stk E 33 % 

2014 43 20 20 0 46,5
0 % 

11 11 0 26 % 

2013 33 13 9 2 svak, 2 stk 
middels 

39 % 6 3 0 18 % 

Konklusjon; HD og AD er ingen stor utfordring i rasen, men det er en fordel å ha det som 
avlskriterium for å holde det nede. Antall eiere som gjennomfører røntgen på sine hunder for å finne 
HD/AD – status er generelt bra. 

PRA/øyelysning av hunder: 
Ett mulig tilfelle av PRA ble oppdaget i 2022 i Sverige. Dette er etter videre undersøkelser avkreftet. I 
2023 har det kommet et nytt mulig tilfelle av PRA på en annen hund i rasen. Dette tilfellet er nå til 
videre utredning. Øyelysning av Svensk Hvit Elghund anbefales i Sverige av Svenska Älghundsklubben 
på avlsdyr. 2 hunder er registrert øyelyst i 2023 i Norge uten anmerkninger. 

Eksteriør 
33 utstillinger i 2023 har hatt deltakelse av Svensk Hvit Elghund. 58 startet totalt på disse. Ingen 
anmerkninger på generell basis. 

Jaktprøver 
Det var 9 hunder som startet på jaktprøve i 2023 på 16 prøvedager. Dette resulterte i en 2. premie 
løshund, seks 1.premier bandhund (1 stk bandhundchampionat) og en 2. premie band. Fortsatt er 
det en for liten del av populasjonen som blir prøvd.  

Videre prioriteringer i avlsarbeidet fremover; 

Vi ser det fortsatt som en prioritert jobb for avlskontakter, sammen med raseklubb og 
interesseforening for rasen, å fortsette å spre informasjon og kunnskap om hundehold og avl. Dette 
for å få flest mulige kvalifiserte hunder i avl. Bevaring av genetisk mangfold i en så liten rase er viktig. 
Dette gjennom oppfordring til helseundersøkelser, med fokus på HD/AD og øyelysning. Videre at 
man stiller på minst en utstilling og en jaktprøve for elghunder (løs eller band). Samtidig ser vi 
betydningen av å rekruttere inn i klubbmiljøene til drift av disse. Dette vil vi fortsette å prøve å få 
gjort i samarbeid med Elghundforbundet og de lokale elghundklubbene rundt omkring i landet. 
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Avlskontakt Hälleforshund årsmelding 2023 
Avlskontakter for Hälleforshund: 
Ola Kristian Johansen   Nord-Trøndelag EHK 
Anne Marie Solbrekken  Hallingdal og Valdres EHK  
 
Hälleforshunden er en rase med få individer i Norge og Avlskontakter ble opprettet i 2021. 
Avlsanbefalinger har foreløpig blitt gitt av den svenske Hälleforshundklubben. 
 

Avl i Norge 
Antall registrerte avkom siste 10 år (01.01.2011 – 31.12.2021) er 49 fordelt på 9 kull. Det er brukt 7 
forskjellige hanner og 6 forskjellige tisper i denne perioden. Det er importert 11 hunder til Norge. I 
2023 ble det født 1 kull med 6 valper. Anslagsvis er det ca 40 hälleforshunder i Norge.  
 
For å få paring godkjent av den svenske Hälleforshundklubben kreves det at de kontaktes slik at 
klubben kan anbefale hannhund. Øyelysning skal være max 1 år gammel og uten anmerkning. HD 
skal ikke være dårligere enn B og AD skal være 0. I tillegg må minst en av hundene være jaktpremiert 
for en godkjent paring (anvisad parning) og begge må være jaktpremiert for å få en anbefalt paring 
(rekommenderad parning). Hälleforshunden har åpen stambok slik at det kan mønstres inn nye 
hunder som fyller rasens kriterier og har sporbar herkomst. 
 
Etterspørselen etter valper er større enn tilgangen både i Norge og Sverige. Den svenske 
Hälleforshundklubben har en begrensning på 3 kull etter hver hund. I Norge må vi drøfte om dette er 
riktig strategi i en liten rase som skulle hatt flere individer og større genetisk variasjon.  
 

Helseundersøkelser i Norge 
Populasjonen er så lite at det er vanskelig å si noe om utviklingstrender, men det er gjort HD 
undersøkelse på 12 hunder de siste 10 år.  
6 HD A,  
5 HD B og  
1 HD C.  
 
7 hunder er undersøkt for AD og alle har 0 
 
13 hunder har vært til øyelysning og det er ikke påvist medfødt katarakt, men to hunder har utviklet 
katarakt 
 

Jaktprøver i Norge     

Fra 31.12.2013 – 31.12.2023 er det gjennomført 41 løshundprøver. Totalt prøver med premie er 17, 
fordelt slik:  
11 stk 1 premie,  
5 stk 2 premie og  
1 stk 3 premie.  
 
Fra 31.12.2013 – 31.12.2023 er det gjennomført 9 bandhundprøver. Totalt prøver med premie er 9, 
fordelt slik: 
6 stk 1 premie og 3 stk 3 premie  
 
Som tallene viser er Hälleforshunden mest brukt som løshund, men kan også prestere godt som 
bandhund. 
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Utstillinger i Norge 

Fra 30.12.2013 til 30.12 2023 har 56 Hälleforshunder vært på utstilling i Norge. 
14 ganger ble Hälleforshunder utstilt i 2023. Det er høyeste antall siden 2015 da 18 ble utstilt i Norge. 
 
Premiefordeling for 2023 er: 
9 Excellent,  
3 Very Good,  
1 Good og  
1 CBJ 
 

Målsetting 

Øke rasens utbredelse og genetiske variasjon i Norge. Synliggjøre rasen bedre. Øke antallet hunder 
som stiller til prøve og oppnå gjennomsnittlig jaktpremiering pr årskull på minimum 25%. 
 

Kilde: DogWeb 
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Avlskontakt Karelsk Bjørnhund årsmelding 2023 
Avlskontakt for Karelsk Bjørnhund er:  
Isak Nilsen  Finnmark EHK 
 

Aktiviteter utført: 
• Kompetanseheving med deltakelse i NKK avlsrådkurs. 

• Bidratt med materiale til «Elghunden» 

• Bistått arbeidsgruppen i forbundsstyret med faglig bistand om rasen Karelsk Bjørnhund, 
innsamling av materiell og statistikker til jubileumsboken 

• Utarbeidet hannhund-liste (ikke publisert) 

• Samlet et bredt spekter av hunder til dommerkonferanse for eksteriørdommere. 

• Bistand i avl og veiledning av oppdrettere, valpekjøpere, hannhundeiere og interessenter av 
rasen 

• Øket samarbeid på kryss av landegrensene 

• Innføring av stambokføring gentest for PRA (progressiv retinal atrofi) i NKK, stambokføring er 
frivillig. 
 

Prioriteringer i det videre arbeidet: 
• Publisere hannhund-liste slik at vi får kjennskap til hvilke hannhunder vi har tilgjengelig for 
avl i Norge.  
• Publisere informasjon knyttet til godkjente/anbefalte parringer, samt å få mer informasjon 
tilgjengelig på NEKFs nettsider.  

• Logistikk for å få godkjent MyDogDNA som godkjent laboratorium for stambokføring av 
gentest som erstatning eller alternativ for Laboklin.  

• Motivere for at flere starter på jaktprøve for å dokumentere bruksegenskaper. 

• Arbeide for at individer i hele rasens utbredelsesområde (Norge, Finland og Sverige) sees 
samlet i avlsarbeidet. 
 

Statistikk populasjon 
Det er i 2023 registrert 26 valper (norske og importer) i NKK. Utviklingen over tid ser i diagrammet 
svært variabel ut grunnet få oppdrettere, men populariteten er stigende med økende antall 
deltagende hunder, f.eks på utstilling. 

Innavlsgraden i rasen er i dag er generelt lav. I Sverige har man lagt seg på 2,5 på 5 generasjoner i en 
tenkt kombinasjon, til sammenligning i Finland er kravet 5 for anbefalt parring beregnet på 8 
generasjoner.  
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Kilde NKK 

 

 

Kilde Koiranet 

 

 

Kilde SKK 

Helse 
• Det er øyelyst et fåtall hunder i 2023, intet påvist 
• Det er ikke registrert noen hunder med transitional overgangsvirvel (som hos enkelte av de 
andre elghundrasene). 
• Det er ingen resultater/stambokførte gentester for rasen i NKK registre for statistikk. 
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• Det er 11 hunder som er HD røntget i 2023, her er 7 fri for HD, ingen med sterk grad. Det er 
ikke utarbeidet statistikk for antall røngtede per årskull eller HD grader per årskull, da fåtallet 
av hunder registrert ikke bidrar til en representativ statistikk. 

 
Rasen må sees samlet i hele Norden når det gjelder valg av avlsdyr, og det anbefales at samtlige som 
går til anskaffelse av karelsk bjørnhund som vurderer å bruke hunden i avl, benytter seg av 
tilgjengelige gentester for kartlegging av sykdommer, tar HD og AD-røntgen, samt øyelyser for å 
avdekke eventuelle øyesykdommer. 
 

Bruksegenskaper 
Det er gått et fåtall jaktprøver, 24 prøvedager løshund og 6 prøvedager bandhund i 2023. Det er 13 
hunder som har bidratt til de 30 prøvedagene. Tallene regnes ikke som representative for rasen, og 
det er derfor ikke utarbeidet diagram. 
 

Eksteriør 
Det er stilt karelsk bjørnhund 84 ganger på utstillinger i 2023, fordelt på 36 utstillinger. Her har 
mange av de samme hundene blitt utstilt flere ganger, slik at resultatet her ikke regnes for 
representativt. Man avventer statistikk for jaktprøver og eksteriør for årsmelding, til man har et 
bedre verktøy for utarbeidelse av statistikk. 

Eksteriørmessig holder Karelsk bjørnhund et godt nivå i Norge. 

Takk områdeklubber for organisering av aktiviteter som dokumenterer egenskapene i rase, samt til 
hunde-eiere og oppdrettere for deres innsats. 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 

  

RS godkjenner fremlagte årsmeldinger som årsmelding Norske Elghundklubbers Forbund for 

2022 
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Sak 8.24 Forbundsstyrets årsregnskap med revisors beretning for 
2023 

 

 

Årsregnskap 2023 

for 

Norske Elghundklubbers Forbund  

Organisasjonsnr. 975679489 
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Årsberetning 2023 

 

 

 

 

 

 

Virksomhetens art 
Norske Elghundklubbers Forbund er en frivillig organisasjon som utøver hundearbeid, herunder avl, 

jaktprøver og utstillinger. 

Utvikling i resultat og stilling 
       2023  2022  2021  

Driftsinntekter      3 025 834 2 581 972 2 120 589 

Driftsresultat         216 089    - 9 181   382 097 

Årsresultat        245 552     1 861   387 789 

 

          31.12.2023 31.12.2022 31.12.2021 

Balansesum      3 149 086 3 053 871 2 547 741 

Egenkapital      2 663 638 2 418 087 2 416 226 

Egenkapitalprosent     84,6 %  79.2%  94,8%   

 

Driftsinntektene i selskapet endret seg fra 2 581 972 kr i fjor til kr 3 025 834 i år, en økning på 17,05%. 

Årsresultatet ble 245 552 kr. mot 1 861 kr i fjor. For 2023 ble det budsjettert et årsresultat på – 266 703 kr. 

Det har ikke inntruffet andre forhold etter regnskapsårets slutt som har betydning for regnskapet. 

Årsregnskapet gir en rettvisende oversikt over utviklingen i foretaket, for resultatet i regnskapsåret og 

stillingen ved regnskapsårets slutt. 

Årsresultat og disponering av årsoverskudd 
Styret foreslår følgende disponering av årsoverskuddet, som er på kr 245 552: 

Overføring annen egenkapital      245 552 

Totalt         245 552 

 

 

Rendalen 12. Mars 2024 

 

     

 Endre Arild Stakkerud (s) Eivind Haugseth (s)  Leif Einar Olsen (s) 

  Styreleder      Nestleder                    Styremedlem 

  

                          

        Camilla Hartz Repshus (s) Espen Dahl-Mortensen (s) Elin Elg Trøen (s) 

  Styremedlem        Styremedlem  Forbundssekretær  
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Resultatregnskap 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

DRIFTSINNTEKTER OG DRIFTSKOSTNADER Note 31.12.2023 31.12.2022 

Driftsinntekter    

Salgsinntekt       3 025 834 2 581 972  

Sum driftsinntekter      3 025 834 2 581 972  

Driftskostnader    

Varekostnad          724 161    608 425     

Lønnskostnad      1 1 028 697    988 280 

Avskrivninger – Fagsystem avl    5    152 975   0  

Annen driftskostnad         903 912    994 447  

Sum driftskostnader      2 809 745 2 591 152  

DRIFTSRESULTAT         216 089       -9 181     

    

FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    

Finansinntekter    

Annen renteinntekt         28 440      10 703  

Annen finansinntekt           1 806        1 154       

Sum finansinntekter         30 246      11 857  

Finanskostnader     

Annen rentekostnad              - 10            -782  

Annen finanskostnad            - 773            -34      

Sum finanskostnader            - 783          -816      

NETTO FINANSPOSTER        29 463      11 041                 

    

ORDINÆRT RES. FØR SKATTEKOSTNAD                245 552          1 861            

Skattekostnad på ordinært resultat     0                0  

ORDINÆRT RESULTAT      245 552         1 861  

ÅRSRESULTAT       245 558               1 861   

 

OVERF. OG DISPONERINGER    

Overføringer annen egenkapital    2           - 245 552        -1 861  

SUM OVERF. OG DISP.     - 245 552                  -1 861  
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Balanse pr 31.12.2023 

 

 

 

 

 

EIENDELER      Note 31.12.2023 31.12.2022 

   

ANLEGGSMIDLER    

Finansielle anleggsmidler    

Andre langsiktige fordringer                0       0 

Sum finansielle anleggsmidler     0       0 

Immaterielle eiendeler 

Forskning og utvikling – Fagsystem avl   5  305 950    0 

Sum immaterielle eiendeler      305 950    0 

SUM ANLEGGSMIDLER      305 950       0 

 

OMLØPSMIDLER    

Fordringer    

Kundefordringer       152 139    452 857     

Andre kortsiktige fordringer    3  208 917    207 008     

Sum fordringer       361 056    659 865     

Bankinnskudd, kontanter o.l.    4         2 482 080 2 394 006  

SUM OMLØPSMIDLER               2 843 136 3 053 871  

SUM EIENDELER                3 149 086 3 053 871  

    

EGENKAPITAL OG GJELD    

EGENKAPITAL    

Opptjent egenkapital    

Annen egenkapital     2        2 663 639 2 418 087  

Sum opptjent egenkapital              2 663 639 2 418 087  

SUM EGENKAPITAL               2 663 639 2 418 087  

GJELD    

KORTSIKTIG GJELD    

Leverandørgjeld      520 578    456 862          

Skyldig offentlige avgifter     - 96 762      23 615          

Annen kortsiktig gjeld        61 632    155 308      

SUM KORTSIKTIG GJELD     485 447    635 785      

SUM GJELD       485 447    635 785      

SUM EGENKAPITAL OG GJELD             3 149 086 3 053 871  

Rendalen 12. Mars 2024 

 

 Endre Arild Stakkerud (s) Eivind Haugseth (s)  Leif Einar Olsen (s) 

 Styreleder          Nestleder   Styremedlem 

 

     

 

             Camilla Hartz Repshus (s) Espen Dahl-Mortensen (s) Elin Elg Trøen (s) 

Styremedlem   Styremedlem   Forbundssekretær 
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Noter 2023 

Note 1 – Lønnskostnad     I år  I fjor 
Lønn        939 264  900 726 

Arbeidsgiveravgift        62 762   57 961 

Pensjonskostnader        26 672   29 593 

Totalt                 1 028 698             988 280 

Godtgjørelse til styremedlemmer utgjør kr   33 874 

Møtegodtgjørelse utgjør      kr 213 750 

Kontorgodtgjørelse utgjør  kr   18 000 

Trekkpliktig bilgodtgjørelse utgjør kr   19 078 

 

 

Note 2 - Overføringer annen egenkapital 

     Aksjekapital /  Annen  Sum  

     selskapskapital egenkapital egenkapital 

  
Pr 1.1.       0 2 418 087 2 418 087 

Tilført fra årsresultat     0    245 552    245 552 

Pr 31.12.      0 2 663 639 2 663 639 

 

 

Note 3 - Andre kortsiktige fordringer 
Forskuddsbetalt forsikring           kr    14 855 

Fordring tidligere styreleder       kr   194 061      

 

 

Note 4 - Bankinnskudd, kontanter o.l. 

Skattetrekkinnskudd utgjør pr 31.12. i år kr 39 860 og utgjorde pr 31.12. i fjor kr 60 356. 

 

Note 5 – Fagsystem avl 

Hele pilotprosjektet er kostnadsberegnet til kr 600 000,-. Dette er de rene utviklingskostnadene for 

piloten. Så langt er utgiften for utviklingskostnadene på kr 458 925,- i 2023. Årets avskrivning av årets 

utviklingskostnad over 3 år, er en regnskapsmessig kostand i 2023 på kr 152 975,- (458 925/3).  

 

                                       2023     2024    2025      2026       2027 
Avskrivninger årlig          kr 152 975          kr 200 000,-       kr 200 000,- kr 47 025,-  Kr 0  
 
 
Immatererielle eiendeler pr 31.12.2023: 
Utvilklingskostnader   458 925,- 
Avskrivning 2023  - 152 975,- 
Immaterielle eiendeler pr 31.12.2023 305 950,- 
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Revisjonsberetning for Norske Elghundklubbers Forbund regnskap 2023 
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Forbundssekretær Elin Elg Trøen redegjorde for Årsregnskapet 2023. 
 
Ord til saken: 
44 Torgeir Nordlien, Gudbrandsdal EHK 
Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 
44 Torgeir Nordlien, Gudbrandsdalen EHK 
Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 
44 Torgeir Nordlien Gudbrandsdalen EHK 
Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 
41 Jan Erik Brenden Gudbrandsdalen EHK 
 

RS Ordfører Ivar Horrigmo leste revisors beretning. 

 
Forbundsstyrets forslag til vedtak  

 
Forbundsstyres forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
 
 
 

RS vedtar det fremlagte regnskap som NEKF sitt regnskap for driftsåret 2023. 
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Sak 9.24 Forbundsstyrets budsjett for 2024 

 

 

Tekst Budsjett 2023 Regnskap 2023 Budsjett 2024
Medlemskontigent 1 900 000,00kr            1 934 505,00kr            2 088 000,00kr            
Elghunden 900 000,00kr                1 082 529,00kr            1 100 000,00kr            
Salg annonser 50 000,00kr                   8 800,00kr                      50 000,00kr                   
Jubileumsbok -kr                                   -kr                                   800 000,00kr                
Dommerstøtte NKK 375 000,00kr                
Andre inntekter 10 000,00kr                   -kr                                   10 000,00kr                   
SUM DRIFTSINNTEKTER 2 860 000,00kr           3 025 834,00kr           4 423 000,00kr           

Trykking Elghunden 400 000,00kr                423 153,31kr                450 000,00kr                
Porto Elghunden 250 000,00kr                276 007,52kr                290 000,00kr                
Kostnader jubileumsbok 35 000,00kr                   25 000,00kr                   400 000,00kr                
Sum varekostnader 685 000,00kr               724 160,83kr               1 140 000,00kr           

Lønn til ansatte 597 059,00kr                592 587,40kr                629 901,00kr                
Feriepenger 60 900,00kr                   61 973,89kr                   64 250,00kr                   
Pensjonkostnad 25 980,00kr                   26 672,30kr                   27 900,00kr                   
Kontorgodtgjørelse 18 000,00kr                   18 000,00kr                   18 000,00kr                   
Godtgjørelse til styremedlemmer 33 075,00kr                   33 874,00kr                   35 060,00kr                   
Møtegodtgjørelse - alle møter 180 000,00kr                232 828,24kr                230 000,00kr                
Arbeidsgiveravgift 45 000,00kr                   58 795,18kr                   59 426,00kr                   
Arbeidsgiveravg. av påløpne feriepenger 1 688,70kr                      3 966,36kr                      1 800,00kr                      
Sum kostnader arbeidskraft 961 702,70kr               1 028 697,37kr           1 066 337,00kr           

Fagsystem avl - Avskriving på immateriale eiendeler -kr                                   152 975,00kr                200 000,00kr                
Fagsystem avl - Drift/Vedlikehold -kr                                   -kr                                   200 000,00kr                
Fagsystem avl - videreutvikling -kr                                   -kr                                   100 000,00kr                
Pilotprosjekt Aninova 200 000,00kr                -kr                                   -kr                                   
Leie datasystemer 50 000,00kr                   53 954,61kr                   50 000,00kr                   
Leie datasystemer utland 50 000,00kr                   49 521,10kr                   50 000,00kr                   
Programvare 100 000,00kr                944,50kr                          20 000,00kr                   
Regnskapshonorar 60 000,00kr                   87 079,39kr                   90 000,00kr                   
Annen fremmed tjeneste -kr                                   4 061,25kr                      5 000,00kr                      
Økonomisk rådgivning, andre tjenester -kr                                   2 400,00kr                      2 000,00kr                      
Kontorrekvisita 10 000,00kr                   6 027,92kr                      20 000,00kr                   
Møter, andre 25 000,00kr                   42 200,00kr                   45 000,00kr                   
RS møte 250 000,00kr                265 885,46kr                290 000,00kr                
Styremøter 75 000,00kr                   22 442,50kr                   50 000,00kr                   
Utvalgsmøter 30 000,00kr                   41 001,31kr                   50 000,00kr                   
Kurs avlsutvalg 20 000,00kr                   -kr                                   60 000,00kr                   
Kurs/Opplæring 50 000,00kr                   -kr                                   -kr                                   
Møte NÄU - NEKF arrangerer 2024 -kr                                   -kr                                   50 000,00kr                   
Dommersamling/utdanning/kurs 30 000,00kr                   -kr                                   310 000,00kr                

Eksteriørdommerkonferanse 150 000,00kr       

Prøvelederseminar 40 000,00kr           

Dommeropplæring 100 000,00kr       

Foredrag oppdrett 20 000,00kr           

Oppdretterkonferanse 40 000,00kr                   68 416,00kr                   -kr                                   

Resultatbudsjett 2024, Norske Elghundklubbers Forbund
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Leder Endre Stakkerud gjennomgikk forslag til budsjett for 2024. 
 
Fra Forbundsstyret talte følgende 

• Handlingsplan – Endre Stakkerud. 
Handlingsplanen legges ved som vedlegg til RS protokollen og legges ut på hjemmesiden.  

 
Ord til saken: 
8 Gry- Heide Ruud-Wethal, OOEHK 
 
 
 
 
Forbundsstyrets forslag til vedtak 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 

 

125-års jubileumsarrangement -kr                                   200 000,00kr                
Telefon 6 000,00kr                      6 777,24kr                      7 000,00kr                      
Datakommunikasjon 10 000,00kr                   -kr                                   -kr                                   
Camp villmark 15 000,00kr                   21 396,29kr                   30 000,00kr                   
Porto 1 000,00kr                      724,60kr                          1 000,00kr                      
Bilgodtgjørelse, oppgavepliktig tillitsvalgte 90 000,00kr                   65 868,60kr                   90 000,00kr                   
Reisekostnad, ikke oppg.pliktig 70 000,00kr                   75 859,80kr                   70 000,00kr                   
Samarbeidsavgift, Jakthunddivisjonen 3 500,00kr                      3 543,50kr                      4 000,00kr                      
Reklameartikler 10 000,00kr                   -kr                                   50 000,00kr                   
Gaver/Diplomer/premier 10 000,00kr                   23 440,20kr                   40 000,00kr                   
Tilskudd NM ETC 40 000,00kr                   40 000,00kr                   40 000,00kr                   
Prosjekt Nyresvikt NEG 75 000,00kr                   -kr                                   30 000,00kr                   
Prosjekt Helse Elghund -kr                                   1 900,00kr                      
Prosjekt Mentalitet hund -kr                                   40 000,00kr                   
Avlsgranskning  NEG, NES og Jämthund 30 000,00kr                   2 595,00kr                      10 000,00kr                   
Beregning genetisk variasjon 60 000,00kr                   -kr                                   -kr                                   
Sædlagring  NEKF - NEG 50 000,00kr                   -kr                                   30 000,00kr                   
Sædlagring NKK - langtidslagring 50 000,00kr                   
Forsikringspremie 12 000,00kr                   11 943,17kr                   12 000,00kr                   
Bankgebyr 8 500,00kr                      5 731,50kr                      7 000,00kr                      
Annen kostnad 10 000,00kr                   200,00kr                          10 000,00kr                   
Tap kundefordringer -kr                                   -kr                                   -kr                                   
Finansinntekter -12 500,00kr                 -30 246,13kr                 -105 000,00kr              
Finanskostnader 1 500,00kr                      783,42kr                          1 500,00kr                      
Sum andre kostnader 1 480 000,00kr           1 027 426,23kr           2 209 500,00kr           

RESULTAT -266 702,70kr             245 549,57kr               7 163,00kr                     
Øreavrunning 2,44kr                               

245 552,01kr               

RS vedtar det fremlagte budsjett som NEKF sitt budsjett for driftsåret 2024. 



Norske Elghundklubbers Forbund 

 47. ORDINÆRE REPRESENTANSSKAPSMØTE 

 

Side 79 av 101 
 

Sak 10.24 Ordet fritt (Generaldebatt) 
Her kan RS delegatene komme med innspill og saker som de ønsker å drøfte med organisasjonen 
eller som de ønsker at forbundsstyret eller utvalg/komiteer skal jobbe med.  

Det oppfordres delegatene til å bruke denne posten aktivt.  

Telemark EHK - Overdreven aggressiv losføring 
Lars Jørgen Lassen la fram saken 
Uttalelse fra Forbundet og fagkomiteer ønskes. 
 
Ord til saken: 
Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 

Tar dette med i vurderingen ved revideringen av regler/instrukser/retningslinjer. Slik at det 
blir likt i hele landet. 

 
Halvor Loftsgarden, leder Løshundkomiteen 

Presiseres at hunden skal kobles (ikke slik som nå, kan.) Problemet må tas på alvor og følges 
opp av løshundkomiteen. 

 
7 Odd Breen, OOEHK 
 Står i reglementet at hunden skal diskes 
 
 
 
Hedmark EHK - hvordan vi kan få ut flere hunder på prøve i Norge 
Tony Hageberg og Cato Flatner la fram sagen for områdeklubben 
 Flere hunder som står på venteliste og kommer ikke ut på prøver. 

Trenger å få alle hunder ut på prøver da dette gir oss viktig informasjon for bruk ved avl og 
statistikker 
Forslag til tiltak: 

• Begynne planlegging og jobb mot prøvesesongen tidlig. 

• Terrengansvarlig med ansvar for dialog med grunneiere og jaktretts havere, som også 
ufarliggjør bruken av terreng til jaktprøver. Forklare hvorfor jaktprøver er så viktig for 
avlen. Dette bør gjøres tidlig på året. 

• Starte å gå prøver så tidlig på sesongen som mulig. Prøve å finne terreng der 
beitepresset er mindre. Når jakta starter kan vi gå prøver på ukedager der det 
ikke jaktes. Dette fordrer god dialog som nevnt ovenfor. 

• Dommeransvarlige med tett dialog med dommere angående planlegging av 
prøver. Ikke på sosiale plattformer, men på telefon.  

• Styre hver enkel prøve med eksakt dato prøven skal gås. 
• Planlegge uke for uke. (Hver fredag) 
• Utveksling av dommer ressurser, når forholdene stopper prøve aktiviteten i 

enkelte områdeklubber. 
• Nyskapninger som for eksempel «forenkla» separatprøver, med så mange 

hunder vi klarer på en fast dag i uken + vanlige separatprøver. (For mer 
forutsigbarhet) 

• Flere samlaprøver. (Større volum) 
• Full åpenhet med dommer gruppe på Tracker ved separatprøver. Dette for å 

unngå spekulasjoner, og for at våre dommere ser at det dømmes prøver. (Viktig å 
slette hund og fører samme kveld) 

Flere av disse punktene har ført til økt aktivitet i HEEHK. I 2019 ble det gjennomført ca. 70 
løshund prøver i klubben, og nå ca. 300. 
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Utfordringen å få ut alle hundene, dette må det settes søkelys på. Hvordan dette gjøres kan være 
ulikt i de ulike områdeklubbene. 
 
Ord til saken: 
41 – Jan Erik Brenden, Gudbrandsdal EHK 
 Et problem med treningsterreng tidlig i sesongen. 
 «Utlån» av dommere. 

Lån av terreng til områdeklubber med felles grenser. 
7 Odd Breen, OOEHK 
 Støtter Hedmark EHK 
 
 
 
Gudbrandsdal EHK – Regional utdannelse av dommere 
Jan Erik Brenden la fram saken. 
Når og hvem har vedtatt dette og hvem kan vedta dette. 
Hvilke regioner og hvordan deles landet inn. 
 
Ord til saken: 
Eivind Haugseth, Forbundsstyret 
 Tilpassede geografiske etter behov, så regioner er ikke fastsatt.  
 2024 et prøveår, mer permanent implantering i 2025 etter erfaringene fra 2024 
8 Gry-Heidi Ruud Wethal, OOEHK 
 Mangel på informasjon 
 
 
 
Gudbrandsdal EHK – Aninova - prosjektet 
Linn Langset la fram saken 

1. Burde det foreligge avtaler med Sverige og Finland før det ble inngått avtalte med Aninova 

2. Er det gjort vurdering for avlsprogrammet dersom Sverige og Finland ikke vil dele data 

3. Er det gjort vurdering på hva som skjer med avlsprogrammet dersom RS ikke gir FS mandat til å 

fortsatt bruke penger på programmet. Eventuelt hva skjer med avskrivningene 

4. NKKs Sunnhetsutvalg kom med referat/protokoll 1718-23 møte nr 4123 

 

Ord til saken. 

Svenn Magnus Runde – IT utvalget 

 Utarbeides over tid tverrfaglig 

Eivind Haugseth, Forbundsstyret 

 Angående avtale med Sverige og Finland besvares i RS sak 13.24 

 RS ikke gir mandat for videre prosjekt – avskrivning vil gå. 

 NKK Sunnhetsutvalget- Svart ut av Forbundsstyret  

 Databehandleravtale med NKK er inngått  

42 – Linn Langset, Gudbrandsdalen EHK  

Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 

Ba kun om ren datautlevering. Denne avtalen er skrevet. NKK har også bevilget kr 50.000 til 

API 
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Sak 11.24 FS-sak Medlemskontingent – økning - FS 
Norske Elghundklubbers Forbund (NEKF) har etter grundig drøfting og organisatorisk behandling 

igangsatt utvikling av et digitalt avlsverktøy. Saken ble behandlet på forbundets 

Representantskapsmøte 2023 og på et ekstra ledermøte 27.06.2023 før det ble inngått en kontrakt 

med dataleverandøren Aninova.  

 

Et pilotprosjekt er nå igangsatt og utviklingsarbeidet er godt i gang. I første runde er det et verktøy 

for våre avlsutvalg som vil forenkle utvalgenes arbeid betraktelig. Det legges opp til at en utgave av 

piloten skal presenteres på årets representantskapsmøte. 

 

Rammen for det vedtatte utviklingsarbeidet er kr 600 000,-.  

 

NEKF sin satsing på IT baserte løsninger vil fremover også kreve en del økonomiske midler for å 
videreutvikle og drifte systemet.  
 
Forbundsstyret mener det er formålstjenlig å dele finansieringen opp i driftskostnader og 
utviklingskostnader. 
 
Utviklingskostnadene er så langt finansiert av forbundets oppsparte midler. Det er søkt om støtte til 
dette fra NKK, men det er i første omgang avslått.  
 
Prosjektet er rigget slik at en del av det grunnleggende utviklingsarbeidet kan gjenbrukes av andre 
forbund og raseklubber. Som kompensasjon for at NEKF har tatt kostnaden med dette 
utviklingsarbeidet er forbundet kompensert en timebank som kan brukes vederlagsfritt til videre 
utviklingsarbeid. Av de budsjetterte 475 timer til utvikling av piloten er 200 timer arbeid som kan 
gjenbrukes av andre og vil kompenseres til NEKF med gratis utviklingsarbeid. For hver av nye 
forbund/rasklubber som går inn i prosjektet innrømmes NEKF 80 timer gratis utviklingsarbeid for 
inntil 3 raseklubber som samlet gir 240 timer kostnadsfritt utviklingsarbeid for NEKF. 
 
Et slikt program vil til enhver tid kreve kostnader til drift. Dette er av Aninova estimert til ca. 40-45 
timer per år som vil medføre en årlig kostnad for NEKF på ca. kr. 200 000,- som gir en kostnad per 
medlem i NEKF på kr. 30,- 
 
Dette vil i NEKF sine regnskaper betraktes som ordinære driftskostnader som må finansieres over 
driftsbudsjettet. Dersom annen aktivitet i NEKF skal opprettholdes på samme nivå må den økte 
driftskostnaden ved Aninova finansieres over medlemskontingenten. Forbundsstyret vil derfor 
ovenfor Representantskapet 2024 foreslå at medlemskontingenten for 2025 økes med kr 30 i tillegg 
til ordinær indeksregulering. 
 
Målet for videreutvikling av programmet er at det skal komme data fra hele populasjonsområdet til 
våre klubber, som er data fra Sverige og Finland. I tillegg jobber forbundet med muligheten for å få 
iverksatt mentaltesting av hunder som i tillegg til helse data er ønskelig å få inn i beregningen for 
våre hunder. En slik utvikling av datagrunnlaget vil kreve videre utviklingskostnader. 
 
For det videre utviklingsarbeidet, vil vi, dersom vi får med flere forbund ha en timebank på 240 timer 
som fritt kan brukes til videre utviklingsarbeid. I tillegg til dette har det fra områdeklubber blitt 
lansert at noe av dette kan finansieres av områdeklubben med en andel reflektert ut fra antall 
medlemmer i klubbene som en spleis.  En god videreutvikling av programmet som vil være et stort 
løft i avlsarbeidet på våre elghundraser. 
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Endre Stakkerud gjennomgikk behandlingen i FS og la fram saken og innstilling på vegne av 

forbundsstyret. 

 
 
                                                           

Forbundsstyrets forslag til vedtak:  

 
 
  

Forbundsstyret foreslår at medlemskontingenten for 2025 økes med kr 30,- i tillegg til ordinær 

indeksregulering for å finansiere driften av Aninova avlsverktøy. 
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Sak 11.1.24 Medlemskontingent – økning – Telemark EHK 
Årsmøte i Telemark EHK fattet følgende vedtak: 

Styret i TEHK støtter forbundsstyrets forslag til vedtak. Men, oppfordrer sterkt til at forbundsstyret 

bør prøve å få NKK til å gi kr. 30 av NEFK’s bidrag per medlem til NKK.  

Kr. 30 er ikke så mye, men i det lange løp kan noen medlemmer falle fra. 

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

 

 

Sak 11.2.24 Medlemskontingent – økning – Salten EHK 
Kommentar fra Salten EHK: 

Økte utgifter på kontingent hos NKK og nå NEKF, gjør det vanskelig for områdeklubbene å øke sin 

kontingent. Vi nærmer oss nå en smertegrense for total kontingent og fortsetter denne økningen kan 

dette resulterte i at vi mister medlemmer.  

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

 

 

Sak 11.3.24 Medlemskontingent – økning – Hedmark EHK 
 

Hedmark Elghundklubb foreslår følgende vedtak: 

Hedmark Elghundklubb støtter og har full tiltro til Aninova som avlsverktøy. Samtidig ber vi FS om å 

se på andre alternativer for å finansiere avlsverktøyet fremover og støtter derav ikke FS forslag til 

vedtak. 

 

Kjell Erik Skaug la fram saken for Hedmark EHK 

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Tas til orientering 

Tas til orientering 

Saken støttes ikke  
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Sak 11.4.24 Medlemskontingent – økning – Oslo-områdets EHK
   

Oslo-områdets Elghundklubb (OOEHK) ser med stor bekymring på en økning av 

medlemskontingenten. NEKF har per i dag en høy medlemskontingent og vi mener ikke det er riktig 

at et avlsverktøy skal finansieres ved hjelp av økt medlemskontingent. 

OOEHK støtter i utgangspunktet prosjektet Aninova, men FS må se på andre kilder til finansiering enn 

medlemskontingent. Databasen bør være tilgjengelig for alle. Et alternativ til finansiering kan være at 

de som ønsker tilgang betaler for dette. Det er ikke alle medlemmer som har interesse av databasen.  

Oslo-Områdets Elghundklubb foreslår følgende vedtak: 

OOEHK støtter ikke forbundsstyrets forslag til økning av medlemskontingent. 

 

Odd Breen la fram saken for Oslo-områdets EHK 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Votering: 

1: For forbundsstyret innstilling til vedtak:  3852 stemmer   52,86%  

2: Mot forbundsstyret innstilling til vedtak: 3376 stemmer   46.33% 

3: Blank:     59 stemmer   0,81% 

  

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble vedtatt med 3852 stemmer (52.86 %). 

  

Saken støttes ikke  
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12.24 FS-sak Innføring Tannbevis – FS 
 

Oppfølging RS Sak 17.23 fra Gudbrandsdalen EHK 

Tannbevis ansees ikke som tilstrekkelig da tannsjekk under eksteriørbedømmelsen innebærer flere 
vurderinger: antall tenner/tannmangel, kvalitet på tenner/tannkjøtt, størrelse på tenner og type 
bitt/bittfeil. Tannsjekk er også en viktig del av å vurdere hundens tilgjengelighet under 
eksteriørbedømmelsen. Tannbevis vil ikke kunne erstatte denne delen av eksteriørbedømmelsen. 
 

Camilla H Repshus la fram saken og innstilling på vegne av forbundsstyret. 

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak:  

  
 

Sak 12.1.24 Innføring tannbevis – Hedmark EHK 
Innstilling fra Hedmark EHK: 
Hedmark EHK støtter forbundsstyrets forlag til vedtak 
 
 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

 

 

Sak 12.2.24 Innføring tannbevis – Salten EHK 
Salten EHK har ingen kommentarer og støtter forbundsstyret innstilling til vedtak 

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Votering: 

1: For forbundsstyret innstilling til vedtak:  7096 stemmer 99,15% 

2: Mot forbundsstyret innstilling til vedtak: 0 stemmer 0,0% 

3: Blank:     62 stemmer 0,85% 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble vedtatt med 7096 stemmer (99.15%)  

Forslaget støttes ikke. 

Tas til orientering. 

Tas til orientering. 
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Sak 13.24 Videre prosess Aninova – Gudbrandsdal EHK 
Gudbrandsdal EHK (GEHK) er positive til at det utvikles et felles nordisk avlsverktøy for 
elghundrasene. Det forutsettes at forbundsstyret inngår alle nødvendige avtaler om datautveksling 
og felles bruk av avlsverktøyet før ytterligere kostnader pådras. Uten slike avtaler og et samarbeid 
om bruk og kostnader, har avlsverktøyet svært begrenset, eller ingen praktisk nytteverdi for å utvikle 
elghundrasene.  
GEHK foreslår derfor at forbundsstyret gis i oppdrag å fremforhandle nødvendig avtaler med Sverige 
og Finland før RS 2025. Hvis det skulle vise at det ikke er mulig å få på plass nødvendige avtaler, skal 
samarbeidet med Aninova avvikles. Ressursene bør da rettes mot å styrke og videreutvikle det 
nordiske samarbeidet, med en langsiktig målsetting om en felles nordisk avlsdatabase.  
  
Gudbrandsdalen EHK sitt forslag til vedtak:  
RS ber forbundsstyret om å fremforhandle alle nødvendige avtaler om datautveksling og felles bruk 
av avlsverktøyet Aninova med forbund og kennelklubber i Sverige og Finland. Avtalene skal legges 
frem for RS 2025.   
Hvis det skulle vise at det ikke er mulig å få på plass nødvendige avtaler, skal samarbeidet med 
Aninova avvikles. Ressursene bør da rettes mot å styrke og videreutvikle det nordiske samarbeidet, 
med en langsiktig målsetting om en felles nordisk avlsdatabase.  
 

Forbundsstyrets uttalelse om saken: 

Det nordiske samarbeidet er allerede i godt gjenge, og det jobbes aktivt med å samle og utveksle 

data fra våre nordiske land. Det ser nå ut til at Svenska Kennelklubben har til hensikt å forberede 

stambokføring av helsedata etter henvendelse fra Svenska Älghundklubben, etter initiativ fra 

Avlsutvalget Norsk Elghund Grå. 

 

Eivind Haugseth la fram saken og innstilling på vegne av forbundsstyret. 

Jan Erik Brenden la fram saken for Gudbrandsdal EHK 

Ord til saken: 
14 Eivind Lindseth, Vestfold EHK 
7 Odd Breen, OOEHK 
52 Cato Flatner, Hedmark EHK 
Eivind Haugseth, Forbundsstyret 
41 Jan Erik Brenden, Gudbrandsdal EHK - replikk 
Nils Bjerke AU NES 
Jon Erling Skåtan, Vest Agder EHK 
114 Svenn Magnus Runde, Nordvestlandet EHK 
42 Linn Langset, Gudbrandsdal EHK  
14 Eivind Lindseth, Vestfold EHK 
Eivind Haugseth, Forbundsstyret - replikk 
Endre Stakkerud, leder Forbundsstyret 
7 Odd Breen, OOEHK - replikk 
46 Amalie Madshus, Hedmark EHK 
8 Gry-Heidi Ruud Wethal, OOEHK 
41 Jan Erik Brenden, Gudbrandsdal EHK - replikk 
Eivind Haugseth, Forbundsstyret - replikk 
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Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

OOEHK kom med forslag å endre Gudbrandsdal EHK sitt forslag til vedtak at avtalene skal legges 
fram til RS 2025 til RS 2027, dette støtter Gudbrandsdal EHK 
 

 

Votering: 

1: For Gudbrandsdalens EHK forslag til vedtak:  391 stemmer  5.37 % 

2: Mot Gudbrandsdalens EHK forslag til vedtak:  6896 stemmer  94,63 % 

3: Blank:     0 stemmer  0,00% 

Gudbrandsdal EHK sitt forslag til vedtak falt mot 6896 stemmer (94.63%) 

  

Forslaget støttes ikke. 
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Sak 14.24 Termisk kikkert på jaktprøver - Gudbrandsdal EHK 
Gudbrandsdal Elghundklubb fremmer sak til RS om totalforbud for bruk av termisk kikkert i 
forbindelse med jaktprøver.  
 
Forslag til tekst.  
"Det er totalt forbud mot bruk at termisk kikkert i forbindelse med gjennomføring av jaktprøver"  
Begrunnelse for dette er at det er hunden som skal måles i evnen til å finne elg og ikke føreren.   
 
Endre Stakkerud la fram saken og innstilling på vegne av forbundsstyret. 

Jan Erik Brenden la fram saken for Gudbrandsdal EHK. 

Ord til saken: 

107 Jarle Birkeland, Hordaland EHK 

114 Svenn Magnus Runde, Nordvestlandet EHK 

22 Magnar Nordsveen, Telemark EHK 

14 Eivind Lindseth, Vestfold EHK 

107 Jarle Birkeland, Hordaland EHK 

30 Nils Gunnar Bjerke, Buskerud EHK 

 
 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
  

Forbundsstyret oversender forslaget til jaktprøvekomiteen som tar det med seg ved neste 

revidering av prøvereglene. 
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Sak 15.24 Digitalisering medlemsbladet Elghunden 
 

 

Sak 15.1.24 Digitalisering medlemsbladet Elghunden - 

Gudbrandsdal EHK 
Hvert år bruker Norske Elghundklubbers forbund mye penger på trykking/sending av «Elghunden». 
Det ble i 2023 budsjettert med 650.000,- på «Elghunden». Den legges også ut digitalt på forbundets 
side.   
 
Gudbrandsdal EHK sitt forslag er at elghunden bør kun være digital, spare den kostnaden både 
forbund og områdeklubber, og bruke pengene på noe annet, dette blir ikke noe billigere med 
årene(porto).  
 
 

 

Sak 15.2.24  Digitalisering medlemsbladet Elghunden – Hedmark 

EHK 
Elghunden koster områdeklubbene dyrt å drifte. Nyhetene som kommer i bladet, har som oftest vært 
på facebook- og hjemmesider mange måneder i forkant.  
 
Hedmark Elghundklubb ønsker å digitalisere Elghunden og/eller at Forbundet bruker hjemmesiden 
mer aktivt for å nå ut med ferske nyheter i elghund Norge.  
 

Kjell Erik Skaug redegjorde for saken for Hedmark EHK. 

 

Ord til saken: 
7 Odd Breen, OOEHK 

 Delt løsning, at de som ønsker bladet aktivt på melde dette 

Endre Stakkerud, Leder Forbundsstyret 

 

 

 

 Omforent forslag til vedtak: 

 
Omforent forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt ved akklamasjon 
 

  

RS gir Forbundsstyret i oppdrag å utrede digitalisering av medlemsbladet Elghunden med blant 

annet muligheter til flere medlemskategorier med eller uten tidsskrift og de økonomiske 

konsekvenser for de ulike alternativene. FS legger frem forslag til vedtak på RS 2025.  
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Sak 16.24 Rasestandarden for Norsk Elghund Grå – Oslo-Områdets 
EHK 
Oslo-områdets Elghundklubb behandlet på sitt årsmøte torsdag 22. februar 2024 følgende sak som 

ønskes behandlet på Norske Elghundklubbers Representantskapsmøte 27. april 2024. 

Det er spesielt 3 punkter i standarden vi vil henlede oppmerksomheten mot. Det gjelder farge, kropp 

og helhetsinntrykk.  

Farge: Seinest i Elghunden nr.3 2023 på side 34 står det er foto av standard-hunden Skrub av Glitre. I 

teksten under fotoet står det at «vi eksteriørmessig tilstreber å få like hunder som Skrub». På fotoet 

ser vi en mørk pels med rikelig innslag av svarte dekkhår. Fra rundt 1980 skjedde det en forandring i 

bedømmelsen av NEG. Hvis alt ellers er bra, så er det stort sett de lyseste hundene som har blitt 

dømt fram i de siste vel 40 år. Vi er bekymret for at vi avler oss bort fra den gode uværspelsen med 

rikelig innslag av svarte dekkhår. Skrub av Glitre hadde neppe blitt utstillingschampion i dag. 

Kropp: I standarden står det at NEG skal ha «Bredt bryst, dyp og godt hvelvet brystkasse». Vi vil bytte 

ut formuleringen «bredt bryst» med smalt bryst. NEG har i dag det vi kan kalle et mellomsmalt bryst. 

Vi vet at de hundedyrene som sliter minst på seg selv under trav er huskyer, mynder og ulv. De har 

smale bryst og godt velvet brystkasse. De som var aktive fra 1960-tallet kan nok huske mange NEG 

som kom vraltende som griser.  

Helhetsinntrykk: Under helhetsinntrykk står det at NEG skal ha «kvadratisk bygning». Denne 

formuleringen må fjernes. En forutsetning for et godt trav og utholdenhet er en rektangulær bygning. 

Svært mange (de fleste?) NEG i dag er mer eller mindre rektangulære av bygning.  

Konklusjon: Det kan være delte og nyanserte meninger i NEKF om det vi har påpekt i denne 

begrunnelsen. Det bør allikevel ikke være et argument for å ikke sette ned et utvalg for å gå igjennom 

standarden for NEG.  

Oslo-områdets forslag til vedtak:  

NEKF setter ned et utvalg for å gjennomgå Standarden for Norsk Elghund Grå. Utvalget gis fullmakt til 

å foreslå endringer i standarden som senere vil tas opp til behandling på NEKFs RS. Utvalget settes i 

sammen av erfarne spesialdommere for elghundrasene og andre med stort engasjement. 

 

Camilla H Repshus la fram saken og innstilling på vegne av forbundsstyret. 

Odd Breen la fram saken for Oslo-områdets EHK. 

Ord til saken: 
6 Ralf Campbell, Follo og Østfold EHK 
33 Henrik Fremgaard, Buskerud EHK 
Linda Marie Lien, Leder Eksteriørkomiteen 
 

 
Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  

Saken oversendes Eksteriørkomiteen 
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Sak 17.24 Grense Oslo-Områdets EHK og Follo og Østfold EHK – 
Oslo-Områdets EHK 
Oslo-områdets Elghundklubb behandlet på sitt årsmøte torsdag 22. februar 2024 følgende sak som 

ønskes behandlet på Norske Elghundklubbers Representantskapsmøte 27. april 2024. 

Follo og Østfold Elghundklubb har i arbeidet med digitalisering av kartet til områdeklubbene tatt 

hevd på noe av det vi mener er aktivitetsområdet til OOEHK.  

Mellom 1964 og 1978 hadde vi to elghundorganisasjoner i Norge. Disse organisasjonene hadde 

overløpende aktivitetsgrenser. Etter 1978 har OOEHK regnet sitt organisasjonsområde til å være 

fylkene Oslo og Akershus. Dette ble også tegnet inn på kart etter pålegg fra FS til alle klubber i 1987. 

Follo kommunene er en del av Akershus fylke. Vi har tenkt på navnet FØHK som et historisk navn fra 

hundestridens dager. Vi har ikke registrert at FØHK har reagert på vår kartinntegning før i 2014. Da 

ble det på nytt gjort et FS-vedtak om å følge Fylkesgrensen.  

Oslo-områdets EHK sitt forslag til vedtak:  

RS stadfester at fylkesgrensa mellom Oslo/Akershus og Østfold er aktivitetsgrense for de nevnte 

klubbene. 

 

Odd Breen la fram saken for Oslo-områdets EHK 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 
Oslo-Områdets EHK trekker saken.  

Saken avises. 
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Sak 18.24 Streame representantskapsmøtet live 
 

 

Sak 18.1.24 Streame representantskapsmøtet live – Troms EHK 
Troms EHK ønsker at representantskapsmøtet til NEKF skal kunne sendes/streames live slik at alle 

medlemmene i NEKF kan ha mulighet til å følge med.  

Vi har etter pandemien fått en endring med økt bruk av internett til møter, kurs og foredrag. Vi ser at 

flere klubber benytter seg av dette, blant annet på utstillinger. Dette er tenkt som 

enveiskommunikasjon med lyd og bilde slik at det ikke forstyrrer representantskapsmøtet. Vi tror 

denne åpenheten kan være med på å styrke tilliten til representanter i styrer og utvalg både i 

forbundet og i områdeklubber. 

Dette er et tiltak som lett lar seg gjennomføre og ikke har store kostnader. 

 

Sak 18.2.24 Streame representantskapsmøtet live – Nord-

Hålogaland EHK 
Troms EHK ønsker at Representantskapsmøtet (RS) til NEKF skal kunne sendes/streames live slik at 

alle medlemmene i NEKF og områdeklubber skal ha mulighet til å følge med. Streaming påvirker ikke 

dagens ordning med delegatordning og stemmeordning, samt at de som ser på stream ikke har 

talerett. 

Vi tror dette kan være med å styrke tilliten til representanter i styret og utvalg både i forbundet, men 

kanskje mer i områdeklubber.  

Styret i TROEHK sin vurdering: Styret i TROEHK støtter forslaget  

Styret i TROEHK sitt forslag til innstilling fra årsmøtet: Årsmøtet i TROEHK sender saken over til RS.  

Vedtak Nord-Hålogaland EHK sitt årsmøte: 

Enstemmig vedtatt av årsmøtet 

NHEHK styrets innstilling er: Forslaget fra TROEHK støttes fra NHEHK, men forutsettes som en 

prøveordning. Elektroniske løsninger som dette kan monitoreres i forhold til antall deltakere/ brukere. 

Deretter kan ordningen evalueres, hvis den ikke tas i bruk av publikum er det bortkastet og kan 

avvikles. Beslutning etter evaluering kan dermed tilligge RS i 2026. 

 

Endre Stakkerud la fram saken og innstilling på vegne av forbundsstyret. 

Anders Iversen, Troms EHK la fram saken for områdeklubbene 

Ord til saken: 
82 Anders Iversen - replikk  

64 Vidar Sandstad, Nord-Trøndelag EHK 

112 Erwin Jacobsen, Nord Hålogaland EHK 

Eivind Haugseth, Forbundsstyret 

66 Stian Haugan Nord-Trøndelag EHK 
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Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Votering: 

1: For Troms EHK og Nord-Hålogaland EHK innstilling til vedtak:  1863 Stemmer 25,57 % 

2: Mot Troms EHK og Nord-Hålogaland EHK innstilling til vedtak: 4987 Stemmer 68,44% 

3: Blank:        437 Stemmer 6,00% 

 

Troms EHK og Nord-Hålogaland EHK sitt forslag til vedtak falt mot 4987 stemmer (68,44%) 

  

Saken støttes ikke 
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Sak 19.24 Regelverk for utdanning av ettersøksdommere – Nord-
Trøndelag EHK 

Mer fleksibilitet i regelverket for utdanning av ettersøksdommere 

Det vises til «Regelverk for blod- og fersksporprøver», kap. 7 - utdanningsregler for 
ettersøksdommere: 

Dagens reglement medfører at en dommerkandidat må utføre elevarbeid i både blod- og ferskspor 
før kandidaten kan fungere som dommeraspirant; jf. reglementet: «Minst ett elevarbeid skal være 
avlagt på samlet prøve i EK-klassen, hvor alle momenter er prøvd. Minst ett aspirantarbeid skal være 
avlagt på samlet prøve og minst ett aspirantarbeid skal være avlagt på samlet prøve i EK-klassen. […] 
For godkjent aspirantarbeid må kandidaten ha gått for minst 6 hunder av 3 forskjellige rasegrupper 
på blodsporprøve og minst 3 hunder må ha oppnådd minst 2. premie i AK eller minst 75 poeng i EK. I 
EK kan ingen egenskapspoeng være under 5 poeng for å oppnå godkjent aspirantarbeid.» 
Det vektlegges i reglene at både elev- og aspirantarbeid i blodspordelen skal inneholde minst én 
samlaprøve, samt krav om at resultatet av prøven skal være av en viss kvalitet, dvs. behov for et 
vesentlig større antall samlaprøver enn minimumsantallet. 

Vi ønsker å belyse at mange samlaprøver innen blodspor arrangeres før fersksporsesongen starter. 
Slik det er i dag, kan en dommerkandidat fullføre elevarbeider for blodspor i løpet av april og mai. 
Kandidaten må deretter vente til juli for å utføre elevarbeid for ferskspor, for så å bli aspirant. I løpet 
av denne ventetiden vil dommerkandidaten gå glipp av mange verdifulle sjanser for å fullføre 
aspirantkravene på samla blodsporprøve. 
 
Vårt sporutvalg har foreslått følgende endring: 
Dommerkandidater må gjennomføre både elev- og aspirantarbeider innen ferskspor og blodspor 
etter gjeldene regler i løpet av utdanningsperioden, men ferskspor- og blodsporarbeidene kan gjøres 
uavhengig av hverandre. Som tidligere må dommerkandidaten gjennomføre «Teorikurs for 
utdanning av ettersøksdommere» før det første praktiske aspirantarbeidet. 

 
Forslaget ble behandlet på årsmøtet i Nord-Trøndelag Elghundklubb 10.02.2024, der det ble 
enstemmig vedtatt å framlegge forslaget for RS. Vårt mål er ikke å forenkle reglene, men å gjøre 
regelverket mer fleksibelt. Vi opplever at det er kritisk få dommere i enkelte områder, og det haster 
med å få utdannet flere ettersøksdommere. Derfor må utdanningsløpet gjøres så smidig som mulig. 
 
Vi vet at reglene er låst ut 2024, men ønsker å bringe dette inn for årets RS slik at en revidering av 
reglene gjeldende fra 01.01.2025 forhåpentlig kan ta inn forslaget.  
 
 

 

 
Forbundsstyrets forslag til vedtak:    

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt  

Saken oversendes ettersøkskomiteen som tar innspillet med ved neste revidering av regelverket 
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Sak 20.24 NKKs Rasevelger – Hordaland EHK 
På NKK sine nettsider sider er det ein raseveljar. Ved å leggje inn forskjellige val får ein fram 
forskjellige hunderasar. Vel ein jakthund, høgt aktivitetsnivå, medium størrelse, lavt samarbeid og 
medium pelspleie så dukkar Norsk Elghund sort og Finsk Spets opp. For oss to rasar med heilt 
forskjellige eigenskapar.  

 

 
 

Vi har fått mange kommentarar på at dette stemmer dårleg med rasen vår. Til og med veterinærar 
synes dette er uforståeleg, etter å ha fått veterinærgodkjent eit svarthundkull kommentarar 
veterinæren dette.  Han kan ikkje skjøna at NKK har sett opp NES som ein rase med lavt samarbeid.  
 
Godt samarbeid er etter vår meining ein forutsetning for å kunne lukkast i skogen. Høgt aktivitetsnivå 
passar og dårleg synes vi. Dei svarthundane vi kjenner har svært lavt aktivitetsnivå samanlikna med 
de fleste andre jakthund rasar. 
 
Endrar vi kriteriet for pelspleie frå "middels" til "litt" så dukkar Norsk elghund Grå opp. Dei fleste 
innan elghundmiljøet veit at gråhunden røyter vesentleg meir enn svarthunden. 
  
Etter vår mening bør dette rettes opp i hos NKK. Denne feil informasjonen kan føre til at potensielle 

svarthund kjøper vil gå for andre raser.   
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Hordaland Elghundklubb ønsker at FS tar saken opp med NKK. 

 

 

 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak: 

 

Forbundsstyrets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 

  

Saken oversendes avlsutvalget Norsk Elghund Sort. 
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21.24 Valg 
 

Forbundsstyret (Leder) 

1 år Endre Stakkerud, OOEHK På Valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Hedmark Elghundklubb Endre Stakkerud (OOEHK) 

 Nordvestlandet EHK Endre Stakkerud (OOEHK) 

 Telemark EHK Endre Stakkerud (OOEHK) 

 Vestfold EHK Endre Stakkerud (OOEHK) 

 Østerdalen EHK Endre Stakkerud (OOEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Endre Stakkerud (OOEHK) 

 Valgt Endre Stakkerud (OOEHK) 
   

Forbundsstyret (Nestleder) 

2 år Eivind Haugseth, ØEHK Ikke på valg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

   

   

Forbundsstyret (Medl.) 

2 år Camilla Hartz Repshus, HEHK På valg/ Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater  
Hedmark Elghundklubb Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

 Nordvestlandet EHK Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

 Telemark EHK Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

 Vestfold EHK Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

 Østerdalen EHK Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

   

 Valgkomitéens innstilling: Camilla Hartz Repshus (HEHK) 

 Valgt Camilla Hartz Repshus (HEHK) 
   

Forbundsstyret (Medl.) 

2 år Leif Einar Olsen, JFEHK På valg/ Tar ikke gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Gudbrandsdal EHK Jan-Erik Brenden (GEHK) 

 Hedmark Elghundklubb Jan Erik Brenden (GEHK) 

 Jotunfjell Fjordane EHK Jan Erik Brenden (GEHK) 

 Nord-Trøndelag EHK Inga Berit Lein (NTEHK) 

   

 Valgkomitéens innstilling: Jan Erik Brenden (GEHK) 

 Valgt Inga Berit Lein (NTEHK) 
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Forbundsstyret (Medl.) 

2 år Espen Dahl Mortensen, BEHK Ikke på Valg  

   

Valg Forslagstiller Kandidater 

   
   

Forbundsstyret (1. vara.) 

1 år Eva Berdal Nygård, STEHK På Valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Nordvestlandet EHK Eva Berdal Nygård (STEHK) 

 Sør-Trøndelag EHK Eva Berdal Nygård (STEHK) 

 Telemark EHK Eva Berdal Nygård (STEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Eva Berdal Nygård (STEHK) 

 Valgt Eva Berdal Nygård (STEHK) 
   

Forbundsstyret (2 vara.) 

1 år Anders Iversen, Troms EHK På valg / Tar ikke gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 
 Nordvestlandet EHK Solvar Nordheim (Troms EHK) 

 Troms EHK Solvar Nordheim (Troms EHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Solvar Nordheim (Troms EHK) 

 Valgt Solvar Nordheim (Troms EHK) 

   

Lov og Kontrollkomiteen (Medl.) 

3 år Ola Idar Løkken, GEHK Ikke på Valg (valgt 2023) 

Valg Forslagstiller Kandidater 

   
   

Lov og Kontrollkomiteen (Medl.) 

3 år Helge Jakobsen, Troms EHK Ikke på Valg (valgt 2022) 

Valg Forslagstiller Kandidater 

   
   

Lov og Kontrollkomiteen (Medl.) 

3 år Joar Brosdal, Telemark EHK På valg (valgt 2021) / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 
 Telemark EHK Joar Brosdal (TEHK) 

 Vestfold EHK Joar Brosdal (TEHK) 

 Hedmark Elghundklubb Joar Brosdal (TEHK) 

   

 Valgkomitéens innstilling: Joar Brosdal (TEHK) 

 Valgt Joar Brosdal (TEHK) 
   

Lov og Kontrollkomiteen (Leder) 
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1 år Joar Brosdal, TEHK På Valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 
 Telemark EHK Joar Brosdal (TEHK) 

 Vestfold EHK Joar Brosdal (TEHK) 

 Hedmark Elghundklubb Joar Brosdal (TEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Joar Brosdal (TEHK) 

 Valgt Joar Brosdal (TEHK) 
   

Lov og Kontrollkomiteen (vara.) 

1 år Jan Arne Berdal, STEHK På Valg / Tar ikke gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 
 Gudbrandsdal EHK Dag Helge Lianes (JFEHK) 

 Jotunfjell Fjordane EHK Dag Helge Lianes (JFEHK) 

 Sør-Trøndelag EHK Jan Terje Heksem (STEHK) 

   

 Valgkomitéens innstilling: Dag Helge Lianes (JFEHK) 

 Valgt Dag Helge Lianes (JFEHK) 
   

Valgkomiteen 

3 år Tom Nøvik, JFEHK På valg (Kan ikke gjenvelges) 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Sør-Trøndelag EHK Jan Roger Olsson (ØEHK) 

 Østerdalen EHK Jan Roger Olsson (ØEHK) 

   

 Valgkomitéens innstilling: Jan Roger Olsson (ØEHK) 

 Valgt Jan Roger Olsson (ØEHK) 

   

3 år Sissel Hermann, NTEHK 
Ikke på valg (gjenstår med 1 år) valgt 

2022 

Valg Forslagstiller Kandidater 

   

3 år Svenn Magnus Runde, STEHK 
Ikke på valg (gjenstår med 2 år) valgt 

2023 

Valg Forslagstiller Kandidater 

   

1 år (varam.) Morten Lien, HVEHK På valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Telemark EHK Morten Lien (HVEHK) 

 Vestfold EHK Morten Lien (HVEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Morten Lien (HVEHK) 

 Valgt Morten Lien (HVEHK) 
   

Revisor 
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1 år Carsten Bakke, OOEHK På valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Hedmark Elghundklubb Carsten Bakke (OOEHK) 

 Telemark EHK Carsten Bakke (OOEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Carsten Bakke (OOEHK) 

 Valgt Carsten Bakke (OOEHK) 
   

1 år Jon Harby, HEHK På Valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 
 Hedmark Elghundklubb Jon Harby (HEHK) 
 Telemark EHK Jon Harby (HEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Jon Harby (HEHK) 

 Valgt Jon Harby (HEHK) 
   

RS-Ordfører 

1 år Ivar Horrigmo, TEHK På valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Hedmark Elghundklubb Ivar Horrigmo (TEHK) 

 Telemark EHK Ivar Horrigmo (TEHK) 

 Vestfold EHK Ivar Horrigmo (TEHK) 

   
 Valgkomitéens innstilling: Ivar Horrigmo (TEHK) 

 Valgt Ivar Horrigmo (TEHK) 
   

Rs- Viseordfører 

1 år Frank Christiansen, NTEHK På Valg / Tar gjenvalg 

Valg Forslagstiller Kandidater 

 Nord-Trøndelag EHK Frank Christiansen (NTEHK) 

 Telemark EHK Frank Christiansen (NTEHK) 

 Vestfold EHK Frank Christiansen (NTEHK) 

    
Valgkomitéens innstilling: Frank Christiansen (NTEHK) 

 Valgt Frank Christiansen (NTEHK)    

Representanter 
til RS NKK 2024 

Valgkomitéens innstilling: 
FS får mandat til å utpeke delegater 

til RS NKK 2024  
 Godkjent av RS 

Styrets honorar 2023 

2023: Leder: kr. 28 228.-  

2023: Nestleder: kr. 5646,-  
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Styrets honorar til leder og nestleder indeksreguleres årlig med virkning fra 2023 med 

utgangspunkt i KPI. 

I tillegg kommer møtehonorar pr. møte for alle medlemmer av 

forbundsstyret. Gjeldene satser foreslås. 

Fysisk møte: Kr 1 500,- 

Digitalt møte opptil fire timer: Kr 750,- 

Digitalt møte over fire timer: Kr 1 500,- 

 

Valgkomiteens innstilling til honorarer ble godkjent av RS. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


